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Volný prodej 6 Kč
/ ostatní distribuce
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OPOZICE CHCE SVRHNOUT
„BRAZILSKÉHO TRUMPA“
PREZIDENTU BOLSONAROVI SE VRACÍ ZLEHČOVÁNÍ KORONAVIRU STRANA 12

Svátek slaví: Zdislava

Netradiční vysvědčení. Mailem, na vzduchu i kurýrem
Čeští školáci včera dostali pololetní vysvědčení. V tradiční papírově podobě si ho ale ve školách přebírali většinou jen
žáci prvních a druhých tříd, kde funguje prezenční výuka. Ostatní ho dostávali hlavně v elektronické podobě. Například
v Branticích na Bruntálsku ale dětem vysvědčení domů osobně rozvezl ředitel školy. Na snímku je venkovní předávání
v příbramské Základní škole Bratří Čapků. Více na straně 7. MAFRA

Další zpřísnění. Vláda
chce vyhnat lidi z hor
Služebky jen naoko. Ubytovat se lidé budou moci pouze s potvrzením od zaměstnavatele a bez rodiny.
Jasný cíl. Ještě větší omezení pohybu obyvatel. Respirátory. Nebudou povinné, ale jen doporučené STRANA 8

Dejte pozor
na Klárově!
Letošní sezona oprav
tramvajových tratí
začíná o tomto víkendu
v Chotkově ulici a na
Klárově. Dopravní podnik
tu vymění staré kolejnice
za nové. Část z nich
pamatuje rok 2004. STRANA 3

Paleta, štětce
a tramvaj
Deník Metro vyzpovídal
Martinu Krupičkovou,
která ráda maluje rušná
místa v hlavním městě.
Říká, že městská krajina
má stejné kouzlo jako
příroda. Tramvaje miluje
a není divu, že bývají
ústředním motivem jejích
městských obrazů. STRANA 13

Šlágr kola.
Jablonec jede
na Slavii
Dnešní předehrávka
mezi Olomoucí a Mladou
Boleslaví otevře 17. kolo
první fotbalové ligy.
Středočeši, kterým patří
první nesestupové místo,
nevyhráli osm kol za
sebou. Šlágr kola se bude
hrát v neděli. Do Edenu
dorazí Jablonec. STRANA 23



STÁlE OTEVŘENO!!!

Praha 1, OD Máj,
Národní třída 26
Po-Ne 8:00-20:00

Praha 7, Holešovická
tržnice, Hala 29
Po-Pá 8:30-17:00
So Zavřeno

Most, Třída Budovatelů 108
Po-Pá 8:30-17:00
So Zavřeno

Liberec, Moskevská 47
Po-Pá 8:30-18:00
So 8:30-13:00

Ústí n/L, OC Sever
Po-Pá 8:30-17:30
So 8:30-13:0

Kladno, T.G. Masaryka 29
Po-Pá 8:30-17:00
So Zavřeno

Teplice, Masarykova třída 38
Po-Pá 8:30-17:00
So Zavřeno

Otevírací doby

STÁLE OTEVŘENO!!!

5,– 40,–

6,–

Žvýkačky, mentolová, mátová a jahodová.
3balíčky po 6ks jen za 5,- Kč!!!

Španělské bílé víno, 0,75l
jen za 40,- Kč!!!

Energetický
nápoj Action
s příchutí jablečnou, zázvoru s citronem
a coca cola, 2ks jen za 12,- Kč!!!

15,–

Plněné žvýkací
tyčinky
pro pejsky
z Německa, 275g jen za
15,- Kč!!!

K DOSTÁNÍ POUZE V OBCHODECH VÁŠ LEVNÝ NÁKUP
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Dopravní podnik
odstartuje letošní
sezonu oprav zítra
v Chotkově ulici.

Když se chcete dostat z Malé
Strany na Letnou, jednou
z nejpraktičtějších možností
je bezesporu tramvaj. Do po-
řádného krpálu vás odtud za
normálních okolností vyveze
Chotkovou ulicí, která se ob-
táčí kolem parku pojmenova-
ném po tomtéž hraběti. Od
zítřka to však již nepůjde.

„Letošní sezona oprav, mo-
dernizací a rekonstrukcí
tramvajových tratí v Praze od-
startuje o tomto víkendu prá-
vě opravou trati v Chotkově
ulici a na Klárově. Vyměníme
zde 2,4 kilometru dožilých ko-
lejnic. Část z nich pochází z
roku 2004. Oprava bude zahr-
novat jejich komplexní výmě-
nu, a to od křižovatky ulic

Klárov a nábřeží Edvarda Be-
neše po křižovatku Chotkovy
a Badeniho ulice. Kromě zmi-
ňovaných prací zde předláždí-
me tři a půl tisíce metrů čtve-
rečních velké žulové dlažby,“
říká pro deník Metro mluvčí
dopravního podniku Aneta
Řehková. Obnovení tramvajo-
vého provozu tu dopravce plá-

nuje na čtvrtek 25. února.
„Od soboty zhruba od 22.30
hodin do čtvrtka 25. 2. rovněž
do zhruba 22.30 hodin bude
obousměrně přerušen provoz
tramvají v úseku Malostran-
ská a Chotkovy sady. Doprav-
ní podnik zavádí po dobu vý-
luky tramvajové linky číslo
30, 32 a 35, jako náhradní do-

pravu v úseku Malostranská a
Hradčanská doporučuje vyu-
žít linku metra A,“ dodává
Řehková a upozorňuje, že se
změny tras dotknou stálých li-
nek 2, 12, 18, 20, 21, 22 a 97.

Velké plány má v letošním
roce rovněž Technická správa
komunikací. Kromě oprav
ulic, o nichž deník Metro pra-
videlně informuje, chystá re-
konstrukce chodníků. „Vrací-
me ulicím původní vzhled
a měníme povrch z asfaltu na
žulovou mozaiku. Ta lépe za-
padá do historického rázu
města. Letos takto správa ko-
munikací nahradí povrch
chodníků v ulicích Na Sme-
tance či Americké v Praze 2.
V Praze 7 se chystá výměna
povrchu ulic Bubenská nebo
Nad Štolou,“ svěřila deníku
Metro mluvčí Správy Barbora
Lišková.

Technická správa komunikací
v loňském roce opravila
15 tisíc metrů pražských
chodníků a přitom výrazně
upravila 156 přechodů pro
chodce.

● Část z nich ze speciálního
chodníkového programu.
Loni z něj čerpala finance pro
opravy v městských částech
Praha 2, 6, 7 a 10.

● Celková plocha chodníků, kte-
rá byla loni podobně upravo-

vaná, činí 57 tisíc metrů čtve-
rečních.

● Nový vzhled loni dostaly na-
příklad ulice Varšavská a Chod-
ská na Vinohradech a po zim-
ní přestávce ve stavební sezo-
ně se budou dokončovat úpra-
vy v Moravské a Vyšehradské.

● V Praze 6 přispěl program na
opravy v Bubenečské, v Pra-
ze 7 v Sochařské, Šimáčkově
a Dělnické a na desítce v Čer-
nomořské.

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Peníze na chodníky

inzerce

Opravy začínají. Pozor
si dejte na Klárově!

Krátce

Loni ubylo
čtenářů
Městská knihovna měla
ke konci roku 2020 asi
153 tisíc registrovaných
čtenářů, tedy zhruba
o 24 tisíc méně než ve
stejném čase předcháze-
jícího roku. Počet výpůj-
ček ale zůstal téměř stej-
ný. Zatímco papírové
knihy si lidé kvůli uza-
vření knihovny vládními
nařízeními půjčovali
méně, výrazně narostl
počet stažených elektro-
nických knih.

Očkování také
na Proseku
Radnice Prahy 9 zřídila
vlastní očkovací místo,
kam se budou moci zá-
jemci o očkování proti
covidu-19 objednat přes
státní centrální registr.
Místo je na Poliklinice
Prosek a v provozu by
v budoucnu mělo být
od pondělí do pátku od
8.00 do 16.00. Zatím ale
chybí vakcíny. ČTK
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V zasněženém Darwinově
kráteru v Zoo Praha se samič-
ka ďábla medvědovitého Nut-
meg vypořádává s králíkem.
Nikoli náhodou vědecké jmé-
no tohoto dravého vačnatce –
Sarcophilus harrisii – zname-
ná v překladuHarrisůvmilov-
níkmasa. Uvádí se, že v pomě-

ru k velikosti má silnější stisk
čelistí než třeba hyena. I když
pražští ďáblové medvědovití
nejsou kvůli uzavření zoolo-
gické zahrady momentálně
k vidění, získali si velkou pod-
poru veřejnosti a stali se nej-
častějšími příjemci Strave-
nek pro zvířata.

PRO INFO PIŠTE A VOLEJTE:
Obchodní 2694/2 193 00 Praha 9 info@ocniklinikahp.cz

+420 281 865 664 +420 602 105 355

Velmi šetrná a bezpečná
operace očí. Stabilní výsledek
díky nejmodernější technologii
Relex smile.

Spojte svou konzultaci a
laserovou operaci v 1. den

Práve ted otevrené termíny:
4. 2., 11. 2., 19. 2., 25. 2., 4. 3.

Laserová operace
do 45 let!

i od 7000 Kč/oko

Refrakční operace se provádí
výměnou lidské čočky za
umělou multifokální čočku. Je
to řešení pro všechny, kteří
nechtějí nosit brýle.

ODSTARTUJTE

BIFOKÁLNÍ
nitrooční čočky

vidění
na blízko

vidění
na dálku

střední
vzdálenost

TRIFOKÁLNÍ
nitrooční čočky

Refrakční operace
nad 45 let!

NOVÝ ROK BEZ
DIOPTRICKÝCH
BRÝLÍ

Kam s dětmi? Inspirujete se
Průvodce Prahou pro rodiny s dětmi Pražské zkratky vypracoval netra-
diční seznam zážitků. Ten může sloužit rodičům jako inspirace na výle-
ty či vycházky. Některé položky půjdou sice zaškrtnout, teprve až pomi-
ne pandemie, ale i tak má od nás nápad palec nahoru. PRAZSKEZKRATKY.CZ

Množství směsné-
ho odpadu, který
Pražané vyhodí,
mírně roste.

Městská firma Pražské služby
(PSAS) loni svezla 257 754 tun
směsného odpadu, což je
o necelé procento meziročně
více. „Na 59 592 tun oproti
roku 2019mírně kleslomnož-
ství svezeného tříděného od-
padu,“ sdělil mluvčí PSAS Ra-
dim Mana. Další odpad končí
ve sběrných dvorech, kterých
jsou asi dvě desítky a kam
lidé vozí zejména nadměrný
odpad. Svoz odpadu zajišťují
PSAS a několik dalších sou-
kromých firem. Na zajištění
svozu a úklidu je v rozpočtu
města vyčleněno 1,6miliardy
korun.
Podle Many nelze říct, zda

za meziroční nárůst 2200 tun
může pandemie koronaviru
a s tím spojená opatření, kvů-
li kterým lidé trávili více času

doma. Množství směsného
odpadu v Praze roste už něko-
lik let. Oproti roku 2017
vzrostlo loni o více než
7500 tun. Zvýšilo se i množ-
ství odpadu ve velkoobjemo-
vých kontejnerech přistavo-
vaných průběžně do ulic.
Méně odpadu odložili Pra-

žané do kontejnerů na třídě-
ný odpad, a to o asi 719 tun.
Vytříděno bylo 23 947 tun pa-
píru a 15 458 tun plastů.
V obou případech je to mezi-
ročně o něcoméně. Skla se se-
bralo 18 437 tun, což je o osm
tun více než v předcházejí-
cím roce. Více se třídily také
nápojové kartony a kovové
obaly. ČTK

Autor fotografie

Miroslav
Bobek
Zoo Praha

inzerce

Ďábelské krmeníMůže za více
odpadu covid?

Sběrné dvory

580
O tolik tun proti roku 2019
pokleslo množství odpadu
vyhozeného na sběrných
dvorech Pražských služeb.



ZAJIŠTĚNÉ DLUHOPISY
ZÁSTAVNÍM PRÁVEM K NEMOVITOSTEM

SLUŽEBNÍ POBYTY V BRNĚ
KOMFORTNÍ UBYTOVÁNÍ PŘI VAŠICH SLUŽEBNÍCH CESTÁCH S VLASTNÍM PARKOVÁNÍM

+420 515 555 500 • www.efihotel.cz • recepce@efihotel.cz

8 minut chůze z centra Brna • Wi-Fi připojení zdarma • Hotelová recepce v provozu nonstop • Parkování v areálu hotelu

Vyzkoušeli jsme pro Vás a doporučujeme:

Pojištění odpovědnos�
Pojištění odpovědnos� vůči zaměstnavateli,

tzv. „pojištění na blbost“, srovnání 3 pojišťoven
a uzavření online do pě� minut.

Pojištění domácnos�
Pojištění domácnos� včetně pojištění občanské
odpovědnos�. Porovnejte nabídky pojištění do-
mácnos� u 3 pojišťoven, srovnejte a ušetřete.

Z nabídky Pojisteni.Com dnes vybíráme:

Porovnávejte pojištění online nawww.Pojisteni.Com

PR
O

SL
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TY

OTEVŘENO

Konečné podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB naleznete na www.e-finance.cz/dluhopisy-informace.

Investice od 50 000 Kč Roční úrok 4,1 % po celou dobu investice
Dvouleté dluhopisy Úrok vyplácený jednou ročně Možnost předčasného splacení

Objednání dluhopisů: www.e-finance.eu nebo  +420 515 555 555

Česká národní banka schvaluje prospekt dluhopisového programu pouze z hlediska toho, že splňuje normy týkající se úplnosti, srozumitelnosti a soudržnosti, které ukládá nařízení (EU) 2017/1129. Toto
schválení by se nemělo chápat jako potvrzení kvality cenných papírů, které jsou předmětem tohoto prospektu. Investoři byměli provést své vlastní posouzení vhodnosti investování do těchto cenných papírů.
Doporučujeme, aby si potenciální investoři přečetli prospekt, než-li učiní investiční rozhodnutí, aby tak plně pochopili potenciální rizika a výnosy spojené s rozhodnutím investovat do cenných papírů.

Zastavovaný areál zámku Račice v rámci dluhopisového programu e-Finance CZ v celkové hodnotě uveřejněné nawww.e-finance.eu/zajistene-dluhopisy.

PROPAGAČNÍ
SDĚLENÍ

4,1% ROČNÍ
ÚROK
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Od ledna je novým umělec-
kým šéfem Laterny magiky.
Známý mim, režisér, choreo-
graf a pedagog Radim Vizváry
se v rozhovoru pro Metro roz-
povídal o tom, jak se zkouší
v době covidové, proč přemýš-
lí o nových technologiích i co
chystá na dobu, kdy se bude
Nová scéna rekonstruovat.

Jak jste se k nové pozici
dostal?

Obdržel jsemnabídku od ře-
ditele Národního divadla Jana
Buriana. Nejdřív mě požádal,
abych vypracoval koncepci.
Na jejím základě mě požádal,
zda bych se ujal funkce umě-
leckého šéfa Laterny magiky.

Jak moc jste předtím znal
Laternumagiku?

Znal jsem Kouzelný cirkus.
Když jsem studoval na ka-
tedře pantomimy, byla více-
méně povinnost se seznámit
i s díly Laterny. Ale také jsem
se k ní dostal přes mima Ladi-
slava Fialku, jeho tvorbu jsem
studoval v magisterské i dok-
torské práci. Ostatně Laterna
magika pomohla Fialkovi
i jeho kolegovi Jiřímu Kaftano-
vi podívat se za socialismu do
zahraničí, a to i do západních
zemí. Byla to od začátkumulti-
žánrová scéna, takže využíva-
la nejen tanečníky, ale také
mimy. Proto jsem se i já k La-
terně dostal přes pantomimu.
V poslední době jsem občas
přišel na představení, protože
jsem dramaturgem dvou diva-
delních festivalů, takže cho-
dím na inscenace a vybírám.

V jakém stavu jste soubor
objevil po svém nástupu?

V covidovém stavu, takže
nemůžu moc hodnotit pro-
voz, protože jsem ho nepo-
znal v plné kondici. Obecně
mám ale pocit, že by Laterna
potřebovala revitalizovat, tro-
chu nakopnout. Chtěl bych jí
vrátit noblesu a značku, kte-

rou měla v době, kdy ji vedli
Alfréd Radok a Josef Svoboda.

V čem lze po 60 letech na-
vázat na tehdejší noblesu?

Možná myšlenkově. V ně-
kterých dalších směrech to asi
tak hladce nepůjde, protože
oni měli tehdy velké finanční
zabezpečení. Komunistická
strana do Laterny dávala hod-
ně peněz, protože reprezento-
vala Československo ve světě.
Svou značku získala už díky
pavilonu na Expo 58 v Bruse-
lu. Ovšem myšlenkově se k té
době vrátit můžeme, když
opět vytvoříme prostor experi-
mentu a multižánrovosti.
A také progresivnějším využi-
tím současných technologií.
Mnohé se na jevišti nevyužíva-
jí, protože na ně většinou ne-
jsou peníze. Ale nemá jít jen
o jejich prezentování. Zabý-
vám se i myšlenkou, co pro
nás znamenají technologie
a jak je využít. Nebo jestli ne-
bude nová Laterna magika
o tom, že je naopak přestane-
me používat. Zkoumám tedy
přístup, principy i mezioboro-
vou spolupráci mezi divadlem
a vědou na poli technologií.

To je nelehký úkol. Lidé
z těch oborů jsou rozdílní.

Ano, tvůrci a techničtí inže-
nýři se často vyjadřují jinak.
Dříve, když měl Josef Svoboda
geniální myšlenku, dokázal ji
sám realizovat. V dnešní době
už není možné úplně obsáh-
nout zároveň umělecký i tech-
nický obor. Bude tedy důležité
vytvořit skupinu více lidí
z různých oborů, kteří semezi
sebou naučí komunikovat. Po-
kud se to podaří, může dojít
k symbióze, která přinese ně-
jaký divadelní útvar. Je důleži-
té, aby technologie naplňova-
ly námět a sloužily obsahu.

Hodně jste hrál i vyučoval
v zahraničí. Je někde po-
dobně zaměřené divadlo?

Spíšemají různá divadla jed-
notlivé multimediální projek-
ty. Ale soubor, jako je Laterna
magika, který navíc funguje
už desítky let, jsem nenašel.

O to větší šance je vrátit ji
na výsluní.

Ano. Laterna ustrnula ve stá-
diu, že synonymem pro ni je
plátno a tanec, a mnozí lidé si
myslí, že je určena pro turisty.
Jsou to spíše předsudky. Zále-
ží na přístupu, jaký budeme
tvořit repertoár a komuho bu-
deme nabízet. Nechci dělat zá-
bavní podnik pro turisty. Na-
opak bych chtěl Laternu vrátit
českému divákovi, aby si uvě-
domil, že jde o prvnímultime-
diální divadlo na světě a měli
bychom na takovou značku
být hrdí a dál s ní pracovat. Je
to velký závazek, mám velké
sny a vize, tak uvidíme, jak se
je podaří naplnit.

Říkal jste, že zatím nebyla
příležitost poznat provoz
souboru, když jsou diva-
dla zavřená, přesto zkouší-
te novou inscenaci. Jaké
to je, když nevíte, kdy se
bude opět hrát?

Přestože je covid, chtěl
jsem zavést pocit provozu,
jako bychom hráli. Je to důle-
žité pro pozitivní mysl všech,
protože z dlouhé absence hra-
ní jsme všichni frustrovaní.
Řekl jsem si, žemusíme praco-
vat dál, abychom byli připra-
vení na diváka, až se začne
hrát. Každý všední den máme
tréninky a zkoušíme novou in-
scenaci. Sice jsme přesunuli
termín premiéry z března na
duben, ale plánujeme.

Nové představení Zázrak
(s)tvoření má být rodinné.
O čem bude a je to snaha
přilákat i mladší diváky?

Ano, ale zatím ještě nevyuži-
jeme technologie, to bude ješ-
tě nějakou dobu trvat. Zmíně-
né představení vzniká poměr-

ně rychle. Ale i tam pocítí di-
vák multižánrovost a jiný pří-
stup. Není vše jen o technolo-
giích, ale třeba i o materiálu.
V Zázraku (s)tvoření zkoumá-
me papír, co se s ním dá všech-
no dělat. Také budeme jinak
pracovat se zvukem a v projek-
ci se vrátíme ke klasické filmo-
vé animaci. V budoucnu bych
rád uváděl každý rok novou
premiéru pro dětské publi-
kum.

Velká změna je pro vás
i každodenní pevná forma
zaměstnání. Zvládáte to?

V době covidové jsem rád,
že mám nějaké povinnosti
a mám každý den kam jít.

Za rok a půl má začít re-
konstrukce Nové scény.
Jak to zohledníte v dlouho-
dobých plánech?

Po sezoně 2021/2022 by
měla začít dvouletá rekon-
strukce. Budeme vlastně tro-
chu bezdomovci. Nebudeme
mít jeviště, kde hrát. Upraví-
me do té doby repertoár, ne-
cháme si třeba jen čtyři až pět
inscenací. Během rekonstruk-
ce bych se rád zaměřil na hra-
ní ve venkovních prostorách.
Se všemi těmi technologiemi
je složité hostovat v jiném di-
vadle. Spíše my půjdeme za
lidmi. Domluvili jsme se se
Signal Festivalem, že se k nim
příští rok v rámci desátého
ročníku připojíme. Najdeme
nějaký starý dům, ve kterém
vytvoříme projekt, a budeme
zde třeba měsíc hrát. Půjde
o formu imerzivního divadla
a místně specifického umění.
Také bychom jezdili na zá-
jezdy, a to i do zahraničí. Záro-
veň bychom zkoušeli inscena-
ce pro novou etapu Laterny
magiky, jak já tomu říkám.

Co všechno se na Nové scé-
ně změní?

Vznikne zde velmi moderní
prostor, který se bude přizpů-

sobovat i technologiím. Jeviš-
tě bude mobilní a variabilní.
Bude přizpůsobeno i pro akro-
bacii a nový cirkus. Hlediště
bude vysouvací a může vytvo-
řit jednu velkou halu. V pro-
vozní budově vzniknou zku-
šební prostory pro všechny
soubory Národního divadla
a dole bude kavárna a galerie
pro veřejnost.

Na začátku jste vzpome-
nul na Expo 58. Nyní se na
tuto světovou výstavu La-
terna magika vrátí v říjnu
v Dubaji. O co půjde?

Chystáme inscenaci s ná-
zvem Robot Radius. Je ke sté-
mu výročí uvedení hry R.U.R.
Přizval jsem ke spolupráci hu-
debníkaMichala Pavlíčka, kte-
rý se mnou bude také naživo
hrát. Osloven jsem byl pro ten-
to projekt už před dvěma lety,
pak se ale celý kvůli covidu po-
sunul. Ovšem premiéra měla
být na Nové scéně. Až potom
mi přišla nabídka z Laterny,
takže se vše propojilo. Nako-
nec zde bude premiéra v září
a dílo necháme v repertoáru.

Zmínil jste i Ladislava Fial-
ku, který by se letos dožil
devadesáti let. Váš učitel
Boris Hybner zase osmde-
sátky. Připomenete tyto
osobnosti pantomimy?

Plánuji v Divadle Bravo
v Braníku Mime Session, pro-
tože Boris Hybner tento pro-
gram vymyslel a poprvé ho dě-
lal právě v Branickém divadle.
Na této oslavě připomeneme
i Ladislava Fialku. To zname-
ná, že se budu dál objevovat
i na jevišti Brava. Tam si budu
moct dělat různé své experi-
menty. Hrát musím, to k živo-
tu potřebuji a bude to i šance
na odreagování. Namenší úva-
zek budu také učit na HAMU.

Za Sólo dostal Thálii. Novou scénu čeká příští rok rekonstrukce. LUKÁŠ ŽENTEL

Radim Vizváry v hledišti Národního divadla 2x DAVID KONEČNÝ

PAVEL
URBAN
pavel.urban@metro.cz

Radim Vizváry: Chtěl bych
Laterně magice vrátit noblesu



www.metro.cz DOMOV pátek 29. ledna 2021 07

Vysvědčení mířilo
do poštovní
schránky. Rodiče,
kteří se báli, ho
tammohli nechat
24 hodin.

Jako pošťák si připadal ředi-
tel malotřídní školy v Branti-
cích na Bruntálsku Adam
Šimůnek. Jedenácti žákům,
kteří mají distanční výuku
a vinou epidemie a vládních
opatření nemohou chodit do
školy, včera vysvědčení osob-
ně rozvezl. Do brantické ma-
lotřídky dochází běžně čtyři
desítky žáků. Do školy jich
nyní může chodit jen 27. Dal-
ší mají distanční výuku. Nej-
menší školáci, kteří do školy
mohou chodit, si pololetní vy-
svědčení převzali osobně vče-
ra v poslední vyučovací hodi-
ně. Ti ostatní je už mají ve

svých schránkách. Ředitel
Šimůnek je vložil do obálek
a osobně rozvezl 11 dětem,
jednomu ze vzdálenější obce
ho dopraví pošta. „Protože
bydlíme na vesnici, vím, kde
které dítě bydlí. Rozvoz tak
netrval dlouho,“ řekl. Vedení
školy navíc podle něj pro-
střednictvím SMS rodiče na
vložení obálky do schránky
upozornilo. „Ještě s dodat-
kem, že pokud mají obavy,
mohou obálku ve schránce
nechat v karanténě 24 ho-
din,“ doplnil.
Šimůnek v minulých týd-

nech inicioval výzvu adreso-
vanou ministerstvu školství
a zdravotnictví, aby se doma-
lotřídek mohly vrátit všech-
ny děti, bez ohledu na epide-
mickou situaci v zemi. Zatím
neuspěl. Uzavření malotříd-
ních škol považuje za nelogic-
ké. Tyto školy podle něj mají
dostatek prostoru, aby děti
z jednotlivých tříd od sebe
izolovaly. ČTK

Ředitel byl
pošťákem

Opravy cenné památky
Dlouho plánovaná rekonstrukce jedné z nejcennějších
románských památek ve střední Evropě, Zdíkova paláce
v Olomouci, začne už za pár dní. Rekonstrukce biskupské-
ho paláce podle návrhu architekta Jana Šépky potrvá
nejméně do května příštího roku a vyjde na zhruba
50 milionů korun. Objekt je turisticky atraktivní. Vznik ro-
mánského biskupského paláce se datuje do 12. století.
Stavbu dokončil olomoucký biskup Jindřich Zdík, jedna
z nejvýznamnějších osobností českých dějin 12. století,
který je pokládán za syna kronikáře Kosmy. 2x ČTK

neewww
hhome

neeeewwwwww
hhhhomeVáš nový domov

DRUHÁ ETAPA
V PRODEJI

inzerce

Dukovany. Čína je
znepokojena
Čínská strana vyjadřuje
znepokojení nad tím, že
se česká vláda chystá vy-
loučit čínskou společnost
z tendru na stavbu jader-
ného bloku v Dukova-
nech. Ministr průmyslu,
obchodu a dopravy Karel
Havlíček ve středu řekl,
že vyloučení Číny z tend-
ru považuje za velmi prav-
děpodobné.

Prodají konečně
Krejčířovu vilu?
Další pokus o dražbu vily
odsouzeného Radovana
Krejčíře soudní exekutor
odložil na 23. listopadu.
Prodej zdržela jeho man-
želka. Ta podala správní ža-
lobu, když jí nevyšel pře-
vod do jejího vlastnictví.
Podnikatel dostal za podvo-
dy 15 let vězení, od roku
2013 je za mřížemi v JAR
za další trestné činy. ČTK

Krátce
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Horská střediska
dostala další tvrdý
úder.

Vláda zpřísnila od půlnoci
z dneška na sobotu pravidla
pro ubytování na služebních
cestách. Zájemci musí mít
potvrzení od zaměstnavate-
le a ubytování může být jen
bez příbuzných. „Velkým
problémem jsou horská stře-
diska,“ řekl vicepremiér Jan
Hamáček. „Dále jsme omezi-
li provoz vleků a lanovek,“
uvedl vicepremiér.
„Skiareály jsme nemohli

pustit,“ řekl po jednání vlády
vicepremiér Karel Havlíček.
„Neuzavřeli jsme hotely
a penziony pro obchodní ces-
tující, ale bude to jen pro ně,
ne pro jejich rodinné přísluš-
níky,“ uvedl Havlíček. Kdo po-
jede na služební cestu, bude
to muset doložit předtím,

než se ubytuje. Horské hotely
a penziony nesmějí být podle
vlády využívány k rodinné re-
kreaci. „Cílem není někoho
stíhat. Pokud se zjistí pochy-
bení, půjde to běžným sankč-
ním režimem a provozovatel
nebude moci čerpat žádnou

podporu,“ řekl Havlíček. Vlá-
da také doporučila omezit ná-
vštěvy příbuzných. Cíl kabi-
netu je jasný. „Omezit dálmo-
bilitu obyvatel,“ uvedl po jed-
nání ministr zdravotnictví
Jan Blatný. Nebudou možné
návštěvy v nemocnicích. Vý-

jimky zůstaly pro přítom-
nost třetí osoby při porodu,
návštěvy u lidí s omezenou
svéprávností či u dětských
pacientů, výjimku mají také
hospice. Vláda rovněž zaká-
zala prodej na tržištích a ve
stáncích. iDNES.cz

Bývalý prezident Václav
Klaus dostal od pražské hygie-
nické stanice pokutu 10 tisíc
korun za říjnové vystoupení
bez roušky před Obecním do-
mem v Praze. Klaus s rozhod-
nutím nesouhlasí a prostřed-
nictvím svého právníka po-
dal proti rozhodnutí odpor.
Požaduje, aby se přestupkové
řízení s ním zastavilo. Klaus
přišel 28. října před Obecní
dům uctít památku vzniku
Československa. U pamětní
desky vystoupil s projevem,
ve kterém kritizoval vládní
opatření proti koronaviru. Bě-
hem akce neměl nasazenu
roušku. Bez zakrytých úst
a nosu přišel i na oslavy výro-
čí událostí spojených se
17. listopademnaNárodní tří-
dě. Česká televize už dříve in-
formovala o tom, že za toto
porušení vládních nařízení
by měl od pražské hygienic-
ké stanice dostat pokutu tři ti-
síce korun. V lednu byl podle
Blesku Klaus asi hodinu bez
roušky v uzavřené restauraci.
Bývalý prezident se proti vlád-
ním opatřením vyslovil opa-
kovaně. ČTK

Bez bytů
Ve Varnsdorfu na Děčín-
sku se včera konala demon-
strace na podporu míst-
ních rodin vystěhovaných
z bytů během druhé vlny
pandemie koronaviru. Oby-
vatelé se z bytů museli kon-
cem loňského roku vystě-
hovat poté, co domy kou-
pil nový majitel a nepro-
dloužil jim smlouvy, proto-
že budovy chce opravit.
Lidé se proto obrátili na
město, aby jim zajistilo
nové byty. Ty město má,
jenže jsou malé a rodiny
by se do nich podle radni-
ce nevešly. Město jim na-
bídlo jiné, pár kilometrů
vzdálené, nebo ubytovnu.
To rodiny odmítly kvůli vyš-
šímu nájmu. Rodiny nyní
bydlí u známých, jenže jim
přišel nedoplatek za elek-
třinu a bez podpory tako-
vé bydlení nezvládnou,
tvrdí demonstranti. ČTK

Rouška pod ústy MAFRA

Nošení respirátorů na riziko-
vých místech nebude v Česku
povinné.

● Vláda je ale jako ochranu
před šířením koronaviru dopo-
ručila. Možnost uložit povin-
nost používat vyšší ochranu
obličeje kabinet zvažoval od
minulého týdne.

● Nově ale vláda uložila povin-
nost nosit respirátory v auto-
školách, užívat by je měli rov-
něž lidé při nutné návštěvě,
například blízkých rodinných
příslušníků.

● Koronavirus se ve středu
v Česku prokázal u 8452 lidí,
nových případů je asi
o 240 víc než před týdnem.
V mezitýdenním srovnání při-
tom nakažených v posledních
dvou týdnech ubývalo.

● Hospitalizovaných s nemocí
covid-19 je po dvou dnech
znovu méně než 6000 a pod ti-
síc klesl také počet pacientů
ve vážném stavu. Úmrtí za po-
slední den do statistik přibylo
153, počet stoupl na 15 944.
Vyplývá to z údajů na webu

ministerstva zdravotnictví.
Zdravotníci v Česku dosud po-
dali 236 697 dávek vakcíny
proti covidu-19, z toho
ve středu 11 381.

● Koronavirem je v současné
době v Česku nakaženo
97 316 lidí, většina má
mírný průběh onemocnění.
Z 964 660 případů nákazy po-
tvrzených od počátku epide-
mie loni v březnu se vyléčilo
851 400 lidí.

● Údaje jsou platné v době uzá-
věrky tohoto vydání.

Lidé se budou moci nechat
zdarma testovat na covid-19
každé tři dny. Nyní na anti-
genní test zájemci mohou po
pěti dnech. Ministerstvo zdra-
votnictví říká, že chce umož-
nit častější testování veřej-
nosti především kvůli výsky-
tu nových mutací koronavi-
ru, které jsou nakažlivější
než původní varianta. V Čes-
ku je minimálně od začátku

prosince loňského roku tak-
zvaná britská mutace, jež se
podle odborníků šíří asi
o 40 procent rychleji.
Ministr zdravotnictví Jan

Blatný upřesnil, že testy po
třech dnech budoumožné od
pondělka. Řekl, že tím chce
ministerstvo pomoci také li-
dem dojíždějícím za prací za
hranice. Například Rakousko
totiž od pondělí zavede povin-

né testování pendlerů na ko-
ronavirus. Test bude nutný
zřejmě dvakrát týdně, proto-
že nesmí být starší než 72 ho-
din. Blatný včera na dotaz no-
vinářů řekl, že Česko uvažuje
i o jiných variantách testová-
ní, například o takzvaných
žvýkačkových testech. Úřad
podle něj jedná s minister-
stvem školství omožnosti po-
užívat tyto testy u maturantů

a středoškoláků ve chvíli, kdy
by se pro ně školy otevřely.
To ale podle Blatného není za-
tím na pořadu dne.
Antigenní testy se nejprve

používaly v domovech pro se-
niory pro klienty i zaměst-
nance, poté se jimi mohli ne-
chat otestovat učitelé. Od po-
loviny prosince je tato mož-
nost otevřena i široké veřej-
nosti. ČTK

Respirátory

Antigenní test. Nově jednou za tři dny

Zkuste omezit návštěvy,
apeluje vláda na Čechy

Klaus. Pokuta
za to, že byl
bez roušky



Elektrárna Počerady
• listopad: využití 78 % výkonové
kapacity, výroba 564 GWh

• od Nového roku kromě nočních
hodin téměř výhradně
maximální výkon

Elektrárna Chvaletice
• prosinec: jedna z historicky
nejvyšších denních produkcí

• od Nového roku kromě nočních
hodin téměř výhradně
maximální výkon

Teplárna Kladno
• prosinec: výroba 176 GWh
• podpůrné služby stabilizující
soustavu v denních špičkách

Vyrábíme elektřinu a teplo po celé republice 24 hodin denně 7 dní v týdnu.
Naše turbíny nezastaví bezvětří, zatažená obloha ani koronavirus. Jsme součást
kritické infrastruktury státu a nezbytnou bezpečnostní pojistkou pro Česko

v postupném přechodu na bezemisní energetiku.

Energievednevnoci.cz 7.cz

SEV.EN ENERGY - NAŠE ZDROJE
NA PODZIM A V ZIMĚ

Inzerce
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Píše čtivě a nevyhýbá se ani
těm drsnějším tématům.
Hana Vondráčková pečuje
o matku s alzheimerem
a jako ventil začala o nemoci
blogovat. „Je to téma, o kte-
rém se moc nepíše. Nemlu-
vím o institucích nebo o nej-
různějších nabídkách pomo-
ci. Myslím vyprávění lidí, kte-
ří s takto nemocnými příbuz-
nými žijí a starají se o ně. Roz-
hodla jsem se blog věnovat
právě příběhům, kterémapu-
jí průběh nemoci. Se vším, co
k tomu patří,“ říká Vondráč-
ková. Než mrknete na blog
pubertackapredduchodem.blog-
spot.com, přečtěte si rozhovor
s jeho autorkou.

Zaujala mě hned první
kapitola. Píšete o tom,
kolik vaše matka pila
alkoholu. Proč hned
tak drsný začátek?
Nikdy jsem nepsala, takže

výběr prvního příběhu byl na-
prosto intuitivní. Byla jsem

plná emocí, podvědomě jsem
proto sáhla po nejtěžším ka-
libru. Možná jsem se prvotně
chtěla zbavit těch největších
balvanů.

Jak jste se k psaní blogu
dostala?
Přišla jsem o práci a hodně

mě to sebralo. Týden jsem
byla totálně paralyzovaná.
A zrovna v tu dobu se mi do
cesty připletl odkaz na vytvo-
ření vlastního blogu. Prvotní
myšlenka byla, že budu psát
jen tak pro sebe, ze všeho se
vypíšu a bude zase dobře.

Blog máte zhruba měsíc.
Je vám už lépe?
Dceramě přiměla založit si

účet na sociálních sítích a po-
mohla příběhy nasdílet. Mám
díky tomu odezvu od lidí, kte-
ří něčím podobným prochá-
zejí nebo jim mé příběhy jen
zvednou náladu po nároč-
ném dni. Musím říct, že mě
to neskutečně nabíjí. Všech-

ny ty milé komentáře. Cítím,
že to, co dělám, má smysl,
a to je pro mě nejdůležitější.

Proč o alzheimeru vaší
matky píšete jako o Alim?
Je to krátké, roztomilé a ne-

zní to tak strašně učeně. Při-

jali jsme ho do rodiny jako pl-
nohodnotného člena. S Alim
můžete zažívat i legraci, ale
zkuste to s alzheimerem.
Než to vyslovíte, tak je po he
he. A věříte, že se někdy do-
káže postavit také na naši
stranu?

Jak to myslíte?
Třeba ve chvílích, kdy nám

rupnou nervy. V ten moment
se Ali projeví jako opravdový
kamarád a přiměje babi, aby
během minuty na všechno
špatné zapomněla.

Babi?
Tak jsme mámě začali

říkat, když semi narodila dce-
ra, a už jí to zůstalo. Dnes jí
babi říkají úplně všichni.
I naši kamarádi.

Ví, že o ní píšete blog?
Říkám jí z legrace, že je ce-

lebrita, protože o ní píšu pří-
běhy. Řekne mi, že jsem ši-
kovná, a za pět minut nic
neví. Je to jako na houpačce.
Jeden den máte pocit, že je to
v pohodě, a druhý den vás
máma ani nepozná nebo řek-
ne, že jí dcera umřela. Tak to
prostě v životě s Alim je. Buď
se s tím smíříte, nebo vás to
převálcuje. Já se rozhodla pro
to první. MAREK HÝŘ

Pandemie míchá karty ve
školství. U maturitních zkou-
šek se letos podobně jako
loni kvůli epidemii covidu-19
zruší písemné práce z povin-
né češtiny a cizích jazyků.
Ústní zkoušky ve školách zů-
stanou povinné. Didaktické
testy se na jaře budou konat
v plánovaných termínech, na
testy z jazyků bude o deset
minut delší čas a na test zma-
tematiky o patnáct minut.
„Období školních maturit se
prodlouží do 25. června, pro
praktické zkoušky do 27. srp-
na. Praktická výuka bude
možná i o letních prázdni-
nách,“ oznámil včera ministr
školství Robert Plaga.

K úpravám zkoušek přistou-
pilo ministerstvo s ohledem
na trvající výuku na dálku
i další opatření proti korona-
viru, jež komplikují vzdělává-
ní. Maturanti, kteří pomáhali
s epidemií v nemocnicích
nebo sociálních službách a ne-
uspějí u didaktických testů
na začátku května, dostanou
možnost opravit si je 14. až
16. června. Ministerstvo jim
navýší počet opravných poku-
sů z běžných dvou na tři. Kmi-
mořádnému termínu zkouš-
ky v červnu se budoumoci při-
hlásit i maturanti, kteří bu-
dou při řádném termínu tes-
tů v karanténě.
Závěrečné zkoušky učňů

budoumít dvě části místo tří.
Praktická zkouška bude po-

vinná pro všechny. Zda ji do-
plní písemná, nebo ústní
část, bude moci určit škola.
K maturitě i závěrečným
zkouškám bude připuštěn
každý, kdo prospěl v prvním
pololetí. Ministerstvo školám
doporučí, aby se od února ve
výuce u závěrečných ročníků
zaměřily jen na přípravu ke
zkouškám.
Praktické zkoušky matu-

rantů se rozhodnutím minis-
terstva budou moci konat do
27. srpna a učňů do 31. srpna.
Stejně se prodlouží termíny
pro absolutoria ve vyšších od-
borných školách a na konzer-
vatořích. Žáci tím mají získat
čas na to, aby si stihli doplnit

i praktickou přípravu, která
se nyní kvůli epidemii nemů-
že konat. U praktické části
maturit bude moct ředitel
změnit formu, délku či způ-
sob hodnocení. Místo praktic-
ké zkoušky tak může zvolit
například vypracování matu-
ritní práce s obhajobou nebo
zkoušku písemnou. Změny
vyhlásí ministr mimořád-
ným opatřením, jak mu to
umožňuje novela zákona
z loňského léta. Úpravy tak
nebudemuset schvalovat par-
lament ani prezident.
Podle údajů Cermatu se

k jarnímu termínu maturit
přihlásilo poprvé 72 751 stu-
dentů. ČTK

Krátce

Už nebudou
mít přístup
Svaz českých knihkupců
a nakladatelů (SČKN)
neprodlouží studentům
a pedagogům vysokých
škol přístup k digitalizo-
vaným fondům kniho-
ven. Podle předsedy sva-
zu Martina Vopěnky
SČKN není v tak dobré si-
tuaci, aby si to mohl do-
volit. Studenti a pedago-
gové mají přístup k digi-
talizovaným fondům vel-
kých knihoven v Česku
do neděle 31. ledna.
O prodloužení přístupu
na letní semestr žádá
Česká konference
rektorů.

O přídavky
nepřijdou
Ošetřovné se během uza-
vření škol kvůli epide-
mii koronaviru pravdě-
podobně nebude započí-
távat do příjmu při posu-
zování nároku na sociál-
ní dávky. Příjemci pří-
davků na děti nebo pří-
spěvků na bydlení by
tak o ně neměli být při-
praveni. Změnu přináší
novela, kterou včera ve
zrychleném režimu
schválil Senát. ČTK

Hana Vondráčková je dvojnásobná babička. ARCHIV H. V.

Víc času

Kvůli složitějšímu školnímu
roku budou mít studenti
některé výhody.

● Čas na písemnou závěreč-
nou zkoušku učňů se letos
prodlouží o 30 minut, tedy
ze čtyř hodin na 4,5 hodiny.

● Podobně získají maturanti
víc času na testy. Didaktický
test z češtiny potrvá místo
75 minut letos 85 minut, z ci-
zího jazyka se prodlouží ze
100 minut na 110 minut
a z matematiky ze dvou
hodin na 135 minut.

Slohy. U maturit nebudou

„Alzheimer mámy? Říkám mu
Ali, občas je to náš kamarád“

Termíny

5
Státní maturitní testy se letos
mají konat celkem pět dní,
a to od 3. do 7. května, školní
maturity od 16. května, naplá-
nované byly původně
do 10. června.

1. 4.
Praktické maturity začínají
podle vyhlášky 1. dubna. Stu-
denti se mohli k maturitě při-
hlásit do 1. prosince.

Přehled termínů

Jarní prázdniny, šest turnusů

● 1.–7. 2.: Česká Lípa, Jablo-
nec, Liberec, Semily, Havlíč-
kův Brod, Jihlava, Pelhřimov,
Třebíč, Žďár nad Sázavou,
Kladno, Kolín, Kutná Hora,
Písek, Náchod, Bruntál

● 8.–14. 2.:Mladá Boleslav,
Příbram, Tábor, Prachatice,
Strakonice, Ústí nad Labem,
Chomutov, Most, Jičín, Rych-
nov nad Kněžnou, Olomouc,
Šumperk, Opava, Jeseník

● 15.–21. 2.: Benešov, Beroun,
Rokycany, České Budějovice,
Český Krumlov, Klatovy, Trut-
nov, Pardubice, Chrudim, Svi-
tavy, Ústí nad Orlicí, Ostra-
va-město, Prostějov

● 22.–28. 2.: Praha 1 až 5,
Břeclav, Hodonín, Vyškov,
Znojmo, Domažlice, Tachov,
Louny, Karviná, Blansko,
Brno-město, Brno-venkov

● 1.–7. 3.: Praha 6 až 10,
Cheb, Karlovy Vary, Sokolov,
Nymburk, Jindřichův Hra-
dec, Litoměřice, Děčín, Pře-
rov, Frýdek-Místek

● 8.–14. 3.: Kroměříž, Uherské
Hradiště, Vsetín, Zlín, Pra-
ha-východ, Praha-západ,
Mělník, Rakovník, Plzeň, Pl-
zeň-sever, Plzeň-jih, Hradec
Králové, Teplice, Nový Jičín
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ZÁMEČNÍK KOLEJOVÝCH

VOZIDEL

Více na: dpp.jobs.cz

NA VYSNĚNÉ ZAMĚSTNÁNÍ NEMUSÍTE ČEKAT ROKY,
U NÁS SE VŠECHNO NAUČÍTE.

ZÁMEČNÍK KOLEJOVÝCH 

Hledáme
šikovné

kolegyně
a kolegy

e

Máte:
• vyučení v oboru, střední odborné nebo úplné střední odborné vzdělání

Chcete mít:
• zajímavou mzdu a motivační

odměny
• zaměstnanecké benefity

v celkové výši 62 500 Kč/rok
• zázemí stabilní společnosti

• práci s moderními technologiemi
a výpočetní technikou v denním
nebo vícesměnném provozu

• systém firemního vzdělávání
a odborných školení
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Prezident Jair Bol-
sonaro brání v Bra-
zílii opatřením pro-
ti šíření covidu.

V zemi Pelého a samby je po-
řádné horko. Od víkendu,
kdy oficiální počet obětí ne-
moci covid-19 přesáhl 216 ti-
síc, probíhají v zemi automo-
bilová shromáždění. Svolává
je levicový vůdce Guilherme
Boulos, hlavní protivník pre-
zidenta Bolsonara, pravicové-
ho populisty, který se zhlédl
v politice Donalda Trumpa.
I v řešení pandemie. „Covid
není problém, nebojte se, přá-
telé, vakcína nemá valný smy-
sl,“ prohlašuje hlava země.
Brazílie je přitom třetí nej-
horší v počtu nákaz a druhá
v počtu úmrtí s covidem.

Pochybují i věrní
„Jsme zde, abychom ozná-

mili, že nebudeme čekat do
roku 2022, do prezident-
ských voleb, protože jde o ži-
voty. Nyní je čas porazit Jaira
Bolsonara a vyhlásit ústavní
žalobu, tedy impeachment,“
řekl opozičník Boulos protes-
tujícím v automobilech. „Ode-
jde z prezidentského úřadu
a půjde přímo do vězení,“ do-
dal.
Nespokojenost přitom na-

růstá i v Bolsonarově táboře.
On-line petice propagovaná
bývalými konzervativními
příznivci přilákala za tři dny
více než 180 tisíc podpisů po-
žadujících odstoupení Bolso-
nara. Tato petice poukazuje
i na fakt, že v posledních
dnech zemřely v Manausu,

hlavním městě státu Amazo-
nas, desítky pacientů poté, co
nárůst nákaz a nedostatek
plánování způsobily, že ne-
mocnicím došel kyslík. Bra-
zilský ministr zdravotnictví
Eduardo Pazuello, jemuž kri-
tici přezdívají „Pezadello“
(Noční můra), přitom cesto-
val do města jen proto, aby
propagoval „falešné léčby“,
jako je hydroxychlorochin.
„Tento případ nám skuteč-
ně ukázal rozsah zanedbání
povinností federální vlády
vůči pandemii covidu,“ uvá-
dí k aféře politická skupiny
s názvem Acredito (Věřím).
Naopak příznivci Bolsona-

ra, kteří tvrdí, že jejich nesou-
hlas s protiepidemickými
opatřeními jemotivován sna-
hou chránit ekonomiku, pro-

testy zlehčují. Prezidentův
syn a politik Eduardo Bolso-
naro zaútočil na to, co nazval
„darebáckými médii“, kvůli
tomu, jak prý věnovala nad-
měrnou pozornost „trapně
malým demonstracím“.

Lidé bez prostředků
Příští týdny mohou být pro

politické přežití Bolsonara
klíčové, protože ve středu
skončily dávky v nouzi pro
období pandemie. „Jsme na
pokraji vážného sociálního
problému,“ tvrdí politický ko-
mentátor Joao Villaverde.
„Miliony brazilskýchmužů

a žen zůstanou uprostřed dru-
hé vlny bez prostředků, při-
čemž už nyní máme 15milio-
nů lidí bez práce,“ uzavírá Vil-
laverde. HAL a LIDOVKY.CZ

I Brazilci touží
po impeachmentu

Krvavá neděle a IRA
Zřejmě i vy znáte song Sunday Bloody Sunday kapely U2.
Možná ale nevíte, že v ní Bono Vox zpívá o neštěstí z ne-
děle 30. ledna 1972. Tehdy v severoirském Londonderry
zahynulo 27 účastníků protestního pochodu proti brit-
ským orgánům. Ty proti demonstrantům poslaly armádu.
Právě tato skutečnost vedla k radikalizaci Irské republikán-
ské armády (IRA) i hromadnému přílivu jejích členů. HAL

Přísné kontroly
Saský premiér Michael
Kretschmer chce, aby ně-
mecké hranice střežilo
více policistů. Listu Rhei-
nische Post řekl, že je tře-
ba kontrolovat přijatá
opatření. Česko má se
Saskem hranici dlouhou
přibližně 450 kilometrů.

Zase ve službě
Dva policisté, kteří byli
loni při zatýkání černo-
cha Jacoba Blakea v ame-
rickémWisconsinu, se
vrátili do práce. Jejich ko-
lega Rusten Sheskey, jenž
Blakea těžce zranil při

střelbě, je stále mimo
službu. Souzen ale nebu-
de. Incident z loňského
srpna vyvolal rozsáhlé
protesty proti diskrimina-
ci černochů.

Bývalý disident
vládne celé zemi
Dosavadní kyrgyzský pre-
miér Sadyr Žaparov složil
slavnostní přísahu a for-
málně se stal preziden-
tem této středoasijské
země. Dovršil tak pozoru-
hodnou transformaci,
kdy se během několika
měsíců stal z vězně hla-
vou státu. ČTK

Protesty v Brazílii eskalují. AP

Rozhodnutí polského ústav-
ního soudu o omezení práva
žen na potrat vstoupilo do
praxe. Od nynějška budou po-
voleny jen interrupce při
ohrožení života či zdravímat-
ky nebo pokud je těhotenství
důsledkem znásilnění či in-
cestu.
Verdikt nejvyššího justiční-

ho orgánu kritizoval v listopa-
du Evropský parlament. Po-
dle europoslanců toto výraz-
né zpřísnění potratů ohrožu-
je zdraví polských žen a pove-
de k rozšíření tajně provádě-
ných a méně bezpečných in-
terrupcí.
Omezení je podle evrop-

ských zákonodárců kromě

toho dalšímdůkazem zvyšují-
cího se vlivu polských vlád-
noucích politiků na justici.
Polský ústavní soud je totiž
složený převážně ze soudců
nominovaných konzervativ-
ní vládní stranou Právo
a spravedlnost (PiS), jež zpřís-
nění podmínek pro interrup-
ce podporuje.
V zemi, kde se většina lidí

hlásí k římskokatolickému
vyznání, se přístup k potra-
tům zhoršil i bez přijetí pří-
slušných zákonů. Mnoho lé-
kařů totiž provedení potratu
z náboženských důvodů od-
mítá. Na znamení protestu
proti rozhodnutí soudu vyšly
na konci října do ulic desítky

tisíc lidí a demonstrace pokra-
čovaly i v dalších měsících.
Při protestních akcích se je-
jich účastníci střetli s pořád-
kovými silami.
Policiemnoho demonstran-

tů zatkla a obvinila je z poru-
šování zákazu shromažďová-
ní vyhlášeného v rámci opat-
ření proti šíření koronaviro-
vé nákazy.
A totéž se děje i nyní, kdy

proti omezení práva na po-
trat protestují ve Varšavě
a dalších velkých městech ti-
síce lidí. Opakují hesla z pod-
zimu, jako například „toto je
válka“, která odkazují také
na nedávné povolení potratů
v Argentině. ČTK

Ruský soud zamítl odvolání
Alexeje Navalného proti jeho
vazbě. Opoziční předák tak
zůstane vmoskevské vazební
věznici, kde čeká na verdikt,
zda půjde do vězení za nedo-
držení pravidel dříve uložené-
ho podmíněného trestu.
„Po vyslechnutí obou stran

se soud rozhodl zamítnout
stížnost Alexeje Navalného,“
citovala agentura TASS stano-
visko soudu, který zároveň
potvrdil délku vazby do
15. února. Ruská policie ještě
před rozhodnutím soudu za-
tkla několik blízkých spolu-
pracovníků Navalného.
Světové tiskové agentury

s odvoláním na ředitele Na-
valného Fondu boje s korupcí

Ivana Ždanova informovaly
o tom, že ruská policie na
48 hodin zadržela například
opozičníkova bratra Olega,
spolupracovnici Ljubov Sobo-
lovou nebo lékařku Anastasi-
ju Vasiljevovou. Vyšetřuje je
v souvislosti s údajným poru-
šenímkaranténních opatření
proti šíření koronaviru bě-
hem protestů v Moskvě.
Ze stejných důvodů policie

zadržela rovněž Mariju Aljo-
chinovou z punkové kapely
Pussy Riot. Ruské úřady už
dříve uvedly, že protestů se
vMoskvě zúčastnilo nejméně
19 infikovaných osob, a varo-
valy, že by kvůli tomu během
dvou týdnů mohly narůst po-
čty nakažených. ČTK

KrátcePolsko. Toto je válka

Moskva. Nepokoje

PROFIMEDIA.CZ
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Martina Krupičková maluje
město. Říká, žeměstská kraji-
na má stejné kouzlo jako ta
neměstská. Tramvaje miluje
a není divu, že bývají ústřed-
ním motivem jejích měst-
ských motivů.

Vystudovala jste pletař-
skoumódu v Brně. Co vás
přivedlo k malování?
Po škole jsem rok dělala ja-

zykovku, přesto jsem se nedo-
kázala v angličtině domluvit.
Tak jsem se vydala do Anglie
jako au-pair. Tam jsem si za-
čala poprvé hrát s malová-
ním. Kreslila a malovala jsem
různé portréty holčičky,
o kterou jsem se starala. Paní,
které jsem dívenku hlídala, si
ty portréty nechala zarámo-
vat. To mě povzbudilo.

Kterou linku jste namalo-
vala jako první?
Myslím, že to bylo číslo

osmnáct v roce 2010 na Raší-
nově nábřeží.

Vaše tramvaje jsou výhrad-
ně ty červené T3.
Červená je výrazná. Naštěs-

tí jich je ještě dost. Někdy je
náročné být v určitý okamžik
na místě, kde bude výborné
světlo, bude po dešti a ještě
pojede „moje“ tramvaj. Ně-
kdy stojím i hodinu a čekám
na tu správnou. Stává se mi,
že není po dešti, tak si pak při
malování ty reflexy domýš-

lím. Důvod, proč nemaluji
v ulicích je nejen proto, že
v dešti se špatně maluje, ale
i proto, že každá vteřina je
jiná a tu tak rychle nestačíte
zachytit. V tom mi fotografie
pomáhají. Také na fotografii
zachytit to je nesnadné
a umění.

Ulice po dešti jste začala
malovat záměrně?
Ne, spíš jsem to myslím po-

stupně objevila. Začínala
jsem, že všechno bylo ve slu-
nečním světle, inspirace im-
presionismem, kontrast při
slunečním světle je úplně
jiný. Ale zatažená obloha, od-
lesky, to je zcela jiné. Je v tom
více atmosféry, která vás po-
hltí.

Autobusy vás nelákají?
Moc ne. Jsem z rodiny ná-

dražáků, naši byli výpravčími
vlaků ve Světlé nad Sázavou.
Tam asi hledejte důvody
mého zájmu o tramvaje. Ke
kolejímmám blíž.

Natrefit u jiných umělců
na výjevy z těch nejzná-
mějších a nejhistoričtěj-
ších míst Prahy není vzác-
nost, vy se nevyhýbáte
běžným a rušnýmmístům
– I. P. Pavlova, Korunní
ulice a další.
Také jsem začínala maleb-

nými zákoutími, která hrani-
čila s kýčem. To nezastírám.

Ale hledala jsem vlastní pří-
stav, kde zakotvit. Mám dvě
velká témata. Přírodu, tu sku-
tečnou, krajinu, a pak druhé
téma, to je městská krajina.
V ní mě nadchly tramvaje
a všední život. Žiji tady, byd-
lím tu. Zvláště po dešti to má
atmosféru. Miluji vodu. Její
odlesky a odrazy. Je to alema-
lířsky mnohem náročnější
a vždy je to pro mě výzva.

Když máte o víkendu čas,
začne pršet, vyrážíte
honem do pražských ulic?
Ne. I když se mi to párkrát

stalo v létě. Ona to není žád-
ná sranda, protože právě
v létě se stává, že když přesta-
ne pršet a vysvitne sluníčko,
ulice rychle oschnou a je po
odlescích. Takhle jsem jela
zbytečně například na Výtoň.
Všechno pryč. Proto je obtíž-
né vyhovět, když dostanu za-
kázku a dotyčný si přeje, že
chce tramvaj v Korunní ulici
a samozřejmě po dešti. Vy-
světluji, že mohu čekat také
půl roku. Spíš záleží na tom,
kde se právě ocitnu a jestli je
zrovna po dešti.

Co také moc nevídáme na
obrazech, to jsou v rámci
vaší městské krajiny pře-
chody pro chodce. Vedle
tramvají další výrazný do-
pravní prvek.
Souhlasím. Kdybych žila

v New Yorku, tak zřejměmís-
to tramvají bude ústředním
poutákem obrazů žlutý ta-
xík. Zebra do městské ulice
také patří a ta bílá je patrná
a viditelná.

Už se stává, že někdo
uvidí obraz a řekne: „To je
Krupičková!“?
U obrazů městské krajiny

se mi to už stalo. Třeba když
aukční domy vybírají obraz
do aukce, tak si převážně volí
motiv s městskou krajinou,
kde právě tramvaj je jeho sou-
částí. PAVEL HRABICA

V karanténě
vymyslel
stolní hru
„V říjnu jsem byl na biat-
lonovém soustředění
v Letohradě, odkud jsme
měli s reprezentací pokra-
čovat do slovinské Poklju-
ky. Nicméně před odjez-
dem jsem měl pozitivní
test na koronavirus. Tak-
že žádné Slovinsko, ale
karanténa,“ vzpomíná
biatlonista Jiří Mánek.
Všudypřítomné zprávy
o covidu se rozhodl pře-
tvořit do zábavy, která
bude parodií na tuto
dobu – vyšla z toho hra
Covide, nezlob mě. „Jak
už název vypovídá, hra
skutečně vychází z nesmr-
telného Člověče, nezlob
se. Je ale doplněna o sym-
boly koronavirové doby
– roušky, testy a karanté-
nu,“ říká autor. Hru si mů-
žete koupit za 350 Kč na
covidenezlobme.cz. MET

Martina Krupičková 4x ARCHIV M. K.

Dvojka u kavárny Slavie Dvanáctka ve Stromovce 22 na Francouzské

Mezi léčiteli a šamany tropic-
kých krajin zkoumámálo zná-
mé rostliny a plodiny – na jíd-
lo i léčení. Etnobotanik a etno-
farmakolog prof. Ladislav Ko-
koška stojí jednou nohou v te-
rénu jihovýchodní Asie a na
ostrovech v Pacifiku, druhou
ve výzkumech v pražských la-
boratořích. „Vypadá to, že
jsme velmi blízko úspěchu,“
říká o vyhlídce na patent
nové formy těkavých antibio-
tik, jež by se inhalovala pří-
mo do plic. V novém vydání
týdeníku Téma vypráví nejen
o výzkumech, ale i o pití
omamného nápoje
kava-kava, který spojuje před-
nosti piva a marihuany, ale
bez následné kocoviny.

Více najdete na

WWW.METRO.CZ

Od autorutor knihy Dům páně
KNIHU POHODLNĚ ZAKOUPÍTE TAKÉ

V INTERNETOVÉM KNIHKUPECTVÍ WWW.KOSMAS.CZ

utora k

SAMUEL SHEM
Čtvrtá nejlepší
nemocnice v Americe

KOMERČNÍ SDĚLENÍ

Čeká, až bude pršet
a až pojede tramvaj

Týdeník Téma.
Antibiotika
přímo do plic
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Některé loňské
trendy s námi
vydrží i letos.
Třeba roušky
a tepláky.

Co semódy týče, rok 2020 byl
bezesporu rokem, po kterém
má doma každý nejméně de-
set nových tepláků a batiko-
vané tričko. Letošek má být
o něco optimističtější a místo
sezení doma bychom se ko-
nečně mohli častěji ocitat
venku. Ruku v ruce s tím
jdou také módní trendy, kte-
ré budou opět ovlivněny eko-
logií a udržitelností. Stejně
tak se nebudeme chtít vzdát
pohodlí, jehož jsme se nabaži-
li v neformálním loňském
roce. Také si myslíte, že bu-
dou ženy letos po ulicích cho-
dit v pyžamech a negližé, jak
tvrdí některé módní časopisy
či stylisté? A že se i čeští muži
naučí nosit moderně střižené
široké kalhoty a neonové či
pastelové barvy? My ani ne.

Nadměrné kostýmky
i návrat šedesátek
Začneme dámskou módou.

O ní se deník Metro radil spo-

lečně s módní influencerkou
vystupující pod pseudony-
mem Oli Egler. Některé loň-
ské trendy s námi podle ní vy-
drží nepříliš překvapivě i le-
tos. Kupříkladu roušky. „Mno-
ho značek – jako náš český
Naut nebo Hana Frišonsová –
je stále nabízí coby neodmys-
litelný doplněk outfitu. Rok
2021 bude zahlcen absolutně
vším, jelikož po lockdownu
nám opět začínají takzvané
Roaring Twenties (období
opětovně nabyté prosperity –
pozn. redakce). Ta budou
plná barev – pastelů, stříbra
i zlata, černé i bílé,“ vyjmeno-
vává Egler.
Na přehlídkových molech

se to podle ní hemží různoro-
dostí. „Od oversize kostýmů
v monochromu přes printy
šedesátých let, disko třpyt
šatů a kozaček až po fran-
couzské romantické šaty s na-
bíranými rukávy i střízlivě
elegantní sportovní oblečení.
Byť byly jako hlavní barvy se-
zony ohlášeny žlutá a šedá,
něco mi napovídá, že bude-
me potřebovat mnohem víc
zářivější barvy,“ dodává
Egler.

Konec upnutých džínů
Veselo bude i v případě pán-

ských šatníků. Styloví čeští

muži se letos nadobro vykaš-
lou na příliš upnuté, takzva-
né super skinny džíny a také
na kalhoty s příliš velkým
množstvím děr. Tenhle styl
je zkrátka out a do módy
jdou pohodlné široké kalho-
ty. Je ale třeba dbát na to, aby
nebyly příliš dlouhé a nohavi-
ce se jen lehce dotýkaly bot.
Styl nošení nadrozměrného
šatstva, jenž byl populární
třeba v 50. letech, se nedávno
naplno vrátil zpět na mola
i do obchodů s rychlou mó-
dou. „Skinny konečně odzvo-
nilo a pánská móda tak nezů-
stává za tou dámskou pozadu
ani v nošení oblečení v oversi-
ze stylu. In bude i sportovní

pouliční styl a také pastelové
barvy. Dalším letošním tren-
dem bude výrazný potisk
a také kreativně pojaté re-
tro,“ míní Egler.
Kromě volnějších kalhot se

letos v pánském odívání pro-
sazuje také takzvaný styl de-
nim on denim, jaký se u nás
nosíval v 80. letech. Pokud ne-
jste David Beckham, doposud
jste se dvěma kusy oděvu
z naprosto stejně texturova-
né a barevné džínoviny vypa-
dali v očích módních znalců
jako trumberové. Jedním
z nečekaných trendů je ná-
vrat trendu funkčního obleče-
ní, jako kapsáčů či vest
s kapsami. Ty mají v zahrani-

čí ohromný úspěch u mlad-
ších ročníků. U nás bývá ten-
to styl spojován spíše se starší-
mi muži a jejich zálibou ve
značkách a la Bushman.

Udržitelně prosím
Pokud se vám do „pomíji-

vých“ trendů nechce investo-
vat příliš, zaměřte se na do-
plňky. Hitem jsou a budou ze-
jména u dam řetězy a řetízky
všeho druhu. Masivní, tenké,
s výrazným přívěskem nebo
třeba decentně naskládané
na sebe.
Pomíjivost jako taková je

vůbec každým rokem horké
téma. Na dopady produkce
a nákupu levné módy začali
v posledních letech upozor-
ňovat celebrity, módní návr-
háři i ekologové. Pojem udrži-
telnámóda, takzvaná slow fa-
shion, je stále častějším před-
mětem debat. Lidé se více za-
jímají o oblečení vyráběné za
lepších podmínek či z ekolo-
gičtějších materiálů. Módní
řetězce s takzvanou rychlou
módou na tento trend budou
reagovat nejrůznějšími recyk-
lačními programy, jako je tře-
ba sběr použitého oblečení.

Ženy mohou letos s klidným
srdcem chodit v dřevácích.
Muži nosí boty po tátovi.

● Robustní a neohrabané dřevá-
ky jsou ve světě trendem, kte-
rý zažil období největší slávy
na konci 70. let. Holandsko
nepočítáme. Pravděpodobně
je nosila vaše máma nebo tře-
ba paní učitelka na základce.
No a tenhle trend je teď zpět.
Objevil se totiž na módních

přehlídkách nejprestižnějších
značek, jako jsou Hermes,
Isabel Marant, Gucci, Fendi,
Jacquemus, Prada a další.

● Mezi muži se zase už nějaký
ten pátek prosazuje trend
takzvaných dad shoes či ugly
shoes. Řeč je o zpravidla spor-
tovních teniskách s vysokou
podešví v tlumených barvách,
které umožnily mnoha výrob-
cům zaujmout teniskové fa-

noušky zcela novou módou.
„Kdysi devadesátková nefor-
mální obuv prošedivělých
mužů středního věku, kteří
svůj nevkus omlouvali honem
za pohodlím, dnes největší
trend, který se do botníků
všech sneakerheadů přiřítil
z Instagramu a nenechal
kámen na kameni,“ komento-
val nástup tohoto trendu tým
teniskového obchodu
footshop.cz.

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Letos jsou v módě barvy. REPRO FACEBOOK

Móda bude letos dost barevná,
pohodlná. A hlavně ohleduplná

Tenisky jako půjčené od táty FOOTSHOPDřeváky Fendi FENDI

PETR
VACEK
„Hraní před dětmi nemůžu
flákat. V šatně pak ale lapám
po dechu.“

PRÁVĚ
VYCHÁZÍ

každý pátek ZDARMA
TÝDENÍK

Ošklivé boty jsou v roce 2021 trendy. Už je máte v botníku?inzerce
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Uplynulý ročník
charitativního
projektu Českého
rozhlasu Ježíškova
vnoučata trhal
rekordy.

Do 4. ročníku Ježíškových
vnoučat se zapojilo více než
900 domovů seniorů, pečova-
telských služeb a ostatních or-
ganizací pečujících o seniory.
Splněno bylo během dvou
měsíců téměř 16 tisíc přání,
z toho většina v samém začát-
ku kampaně. Pro finanční
dary na pořízení nákladněj-
ších přání pro seniory navíc
zřídil Nadační fond Českého
rozhlasu, pod jehož křídly
projekt probíhá, veřejnou
sbírku.
„Do tohoto ročníku Ježíško-

vých vnoučat zasáhla pande-
mie koronaviru. Proto nás vel-
mi překvapila velkorysost

a ochota pořizovat nákladné
dárky, na které se v předcho-
zích ročnících skládali dárci
drobnými finančními dary.
Tato skutečnost ukázala na
velkou solidaritu lidí, kterým
nebyla krizová situace v do-
movech lhostejná,“ uvedl ge-
nerální ředitel Českého roz-
hlasu René Zavoral.

„Celkem se vybralo přes
6 milionů korun. Z toho
1,5 milionu díky Slevomatu,
který je dlouhodobýmpartne-
rem projektu. Odhadovaná
cena dárků zakoupených Je-
žíškovými vnoučaty je 16 mi-
lionů korun. Dohromady
tedy mluvíme o více než
22 milionech korun, které

jednotliví lidé i firmy pro ra-
dost seniorů během posled-
ních dvou měsíců roku věno-
vali,“ doplnila výsledky ředi-
telka Nadačního fondu České-
ho rozhlasu Gabriela Drasti-
chová.
Pro rok 2020 byla typická

také skromná přání seniorů.
Zatímco v dřívějších roční-
cích se objevovalo velké
množství zážitkových přání,
v tom uplynulém jich v dů-
sledku uzavření pobytových
zařízení pro seniory ubylo
a naopak přibylo přání hmot-
ných. Mezi ta nejskromnější
patřila krabička lentilek
nebo keramická miska. Mno-
ho seniorů si ale Ježíškovým
vnoučatům napsalo o note-
book nebo televizi. V těchto
případech byla evidentní tou-
ha po spojení se světem za
zdmi domovů, které jsou
dlouhodobě uzavřené pro ná-
vštěvy.
Velmi často se v balíčku

pro seniora objevil dárek
i pro pečující personál. Balí-

ček kávy, hrníček nebo třeba
malovaný obrázek tak byly
projevem toho, že si dárci
uvědomují náročnost součas-
né situace v domovech a chtě-
jí pečovatelům a sestřičkám
za jejich úsilí poděkovat.
I letos se mezi Ježíškovými

vnoučaty objevili moderátoři
Českého rozhlasu. Mezi těmi,
kteří se rozhodli plnit přání,
byli například Jan a Štěpán
Pokorní či Petr Král. Český
rozhlas Radiožurnál věnoval
seniorům, ale také pracovní-
kům domovů tři Koncerty
pro jiné myšlenky, kde vy-
stoupili Chinaski s Michalem
Malátným, Bára Hrzánová,
Radek Holub, Lucie Bílá a Jiří
Strach. Radost do domovů
vnesly také známé osobnosti
Českého rozhlasu Dvojka,
které věnovaly seniorům v do-
movech 60 hodin svého času.
Senioři si mohli popovídat
s Janem Rosákem, Terezou
Kostkovou, Janem Čenským,
Halinou Pawlowskou nebo
Daliborem Gondíkem.

V nové nepravidelné rubrice
najdete 2xměsíčně horké no-
vinky ze světa ručních prací,
materiálů, designu i módy.
Když před 40 lety složili

Zdeněk Svěrák a Jaroslav Uh-
líř píseň „Dělání, dělání
všechny smutky zahání“,
vlastně tak brilantně formu-
lovali nyní velmi aktuální teo-
rii o pozitivním vlivumanuál-
ních činností na zdraví člově-
ka. Hit sice protežuje staveb-
ní práce a pečení chleba, ale
návrat na výsluní zažívají ruč-
ní práce všeho druhu.
V Čechách není hnutí DIY

(Do It Yourself, Udělej si sám)
novinkou – kdo neměl příbuz-
né ve správné ekonomice
a toužil po originalitě, musel
se snažit sám. Dnešní třicátní-
ci nepochopí, že všechna trič-
ka vypadala stejně, byla ušitá
z materiálu připomínajícího
rohožku a ještě jich bylo

málo. I dnešní stoupenci DIY
se chtějí odlišit od nabídky
konfekce a modely návrhářů
jsou často cenově nedostup-
né. Lidé si ale začínají uvědo-
movat i terapeutické účinky
rukodělných prací.
Své o tom ví Pavel Mráz, za-

kladatel společnosti Látky
Mráz, která provozuje osm
kamenných prodejen a úspěš-
ný e-shop www.dumlatek.cz.
„Dobu, kdy se na hezkou lát-
ku stála fronta a časopis Bur-
da byl opravdové bohatství,
si samozřejmě dobře pamatu-
ju,“ vzpomíná šarmantní pa-
desátník. Od roku 1992 jsou
jeho zákazníky amatérské
i profesionální švadleny, krej-
čí, kostýmní výtvarníci a ná-
vrháři. „V posledních letech
výrazně přibylo mladších zá-
kaznic, kterým samozřejmě
záleží na výsledku, ale těší je
samotný proces tvoření,“

říká Pavel Mráz. Není divu –
ruční práce mají velmi pozi-
tivní vliv na psychiku a jsou
ideálním „trenérem“ kogni-
tivních funkcí mozku, zejmé-
na paměti, soustředění a po-
zornosti.
Psychologové tyto aktivity

srovnávají s meditací, kdy se
mysl zaměří pouze na čin-
nost rukou, člověk zapome-
ne na své starosti a minimali-
zuje stres. Prostě samá poziti-
va. Nebo ne? „Nemějte pře-
hnaná očekávání. Jako začá-
tečník asi nezvládnete kabát
a je zbytečné hned kupovat
drahou látku,“ radí Pavel
Mráz a dodává: „Nechte si po-
radit. Všechny naše prodavač-
ky skvěle rozumí své práci
a přesně vědí, jak začít.“
Rady, návody, postupy, mate-
riály i pomůcky najdete na
www.latky.cz na Facebooku
a Instagramu.

Seniory potěšila například Tereza Kostková. MAFRA

Jedny z nejznámějších čes-
kých lázní mají dlouhodobé
zkušenosti s léčením respirač-
ních onemocnění. Díky této
úspěšné praxi, výjimečné po-
loze a přírodním zdrojům
jsou v Mariánských Lázních
schopni pomoci také pacien-
tům po prodělaném onemoc-
nění covid-19. Léčba je mož-
ná i v 5. stupni PES, a to jak
při pobytech přes pojišťovnu,
tak pro samoplátce, kteří zvo-
lí zdravotní pobyt.
Nejcitlivějším místem těla

se v souvislosti s onemocně-
ním covid-19 stává dýchací
ústrojí, přičemž tato nemoc
může vést až k zápalu plic.
Právě léčením stavů po kom-
plikovaných zánětech plic se
v Mariánských Lázních už de-
sítky let zabývají. Pomáhají
zde rovněž pacientům s ast-
matem nebo chronickou
bronchitidou.
Rozsáhlý léčebný program

pro klienty po prodělaném
onemocnění covid-19 je za-
měřen na zlepšení ventilační
funkce dýchacích cest, obno-
vení správné mechaniky dý-

chání a průchodnosti dýcha-
cích cest, odstranění škodli-
vin zevního prostředí a posíle-
ní imunity. Základem léčby
jsou inhalace z Lesního pra-
mene, kterémají výraznýmu-
kolytický efekt. Uvolní hlen
z dýchacích cest a tím je přiro-
zeně čistí. V programu jsou
využívány i další osvědčené
lázeňské procedury včetně
masáží, léčebné tělesné vý-
chovy a minerálních koupelí
pro zlepšení prokrvení, pro-
hloubení dýchání a zvýšení
obranyschopnosti organi-
zmu. Pomocníkem je i vyvá-
žená strava a celková relaxa-
ce organismu. Dobré účinky
má rovněž oxygenoterapie,
která napomáhá okysličení,
zlepšuje elasticitu plicní tká-
ně a imunitu.
Posílení vlastních obran-

ných sil člověka je nesmírně
důležité, zvlášť v době, kdy se
v populaci šíří koronavirová
infekce. Proto v Mariánských
Lázních nabízejí rovněž tý-
denní preventivní program
pro zlepšení stavu dýchacích
cest a imunity.

Mariánské
Lázně. Posílíte
dýchací ústrojí

Mrázova horká jehla. Šití je in,
originalita vítězí nad konfekcí

Ježíškovými vnoučaty se stali
i moderátoři Českého rozhlasu
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Dražba bytové jednotky 3+1 v obci Vintířov,
okres Sokolov
Jedná se o dražbu bytové jednotky č. 156/8 v budově č.p.
156, 157, v obci Vintířov, která se nachází ve IV. nadzemním
podlaží panelového, bytového domu celkem se čtyřmi
nadzemními podlažími. Objekt není vybaven výtahem. Dle
dostupných údajů byl objekt původně postaven v roce 1968.
V roce 1995 byla provedena výměna střešní krytiny, žlabů
a svodů. V roce 2000 byla provedena rekonstrukce stoupaček.
V roce 2002 a 2014 bylo provedeno zateplení objektu
kontaktním zateplovacím systémem a výměna původních
oken za nová. Bytová jednotka je dispozičně řešena jako 3+1.

Dražba se koná prostřednictvím dražebního portálu
www.drazby-exekutori.cz dne 18. 2. 2021.

Dražba podílu id. 1/4 na objektu bydlení s pozemky
v obci Tubož, okres Česká Lípa
Jedná se o dražbu spoluvlastnického podílu o velikosti id. 1/4
na dřevěném, roubeném objektu bydlení se dvěma nadzemními
podlažími, pravděpodobně bez využitého podkroví pod sedlovou
střechou. Objekt se nachází na adrese: Tubož 1, 472 01 Blatce
- Tubož. Objekt je napojen na IS: elektro, vlastní studnu a vlastní
žumpu na vyvážení. V obci Blatce je dále možné napojení na
obecní vodovod. Vnitřní dispozice objektu nebyla zjištěna.
Původní stáří objektu je dle dostupných materiálů přes 120 roků.

Dražba se koná prostřednictvím dražebního portálu
www.drazby-exekutori.cz dne 2. 3. 2021.

Dražba podílu id. 1/4 na zahradě v obci Odry,
okres Nový Jičín
Jedná se o dražbu spoluvlastnického podílu id. 1/4
nemovité věci - pozemku p.č. 167/2 - zahrada, o výměře
3.041 m², v k.ú. Tošovice, obec Odry, okres Nový Jičín, který
je situován v okrajové, zastavěné části města Odry, v místní
části Tošovice. Ve městě Odry je možné napojení na tyto IS:
elektro, hloubková kanalizace, obecní vodovod a plynové
vedení. Dle platného územního plánu města Odry je pozemek
zahrnut v plochách jako: „BV - bydlení v rodinných domech
venkovského typu“. Na části pozemku se nachází stromoví.

Dražba se koná prostřednictvím dražebního portálu
www.drazby-exekutori.cz dne 3. 3. 2021.

Dražba návěsu
SCHWARZMÜLLER J203
vyvolávací cena 30 000,-
Jedná se o dražbu přípojného nemotorového vozidla - návěsu
za kamion zn. SCHWARZMÜLLER J203, datum první registrace
4.2.2010. Bližší specifikace je patrná z fotodokumentace
dostupné na našich webových stránkách. Prohlídka návěsu
je možná po předchozí telefonické dohodě na tel. č. 607 022
623, návěs je parkován na adrese silo Navos Kroměříž, Pod
Leskounem 1282, Rakšice, Moravský Krumlov 671 02.

Dražba se koná prostřednictvím dražebního portálu
www.okdrazby.cz dne 16. 2. 2021.

Dražba podílu 1/6 na pozemcích v k.ú. Nepasice,
okres Hradec Králové
vyvolávací cena 96 700,-
Jedná se o dražbu ideálního spoluvlastnického podílu ve výši 1/6
knemovitýmvěcemsestávající z pozemkup.č.188/1 - ornápůda,
pozemku p.č. 246/1 - orná půda, pozemku p.č. 251/2 - ostatní
plocha, pozemku p.č. 914/17 - trvalý travní porost a a pozemku
p.č. 989/6 - ostatní plocha, vše LV č. 515 v k.ú. Nepasice, obec
Třebechovice pod Orebem, okres Hradec Králové. Pozemky jsou
zemědělsky obdělávané a jsou součástí zemědělských honů.

Dražba se koná prostřednictvím dražebního portálu
www.okdrazby.cz dne 25. 2. 2021.

Dražba podílu id. 1/2 na zahradě v obci Lišov,
okres České Budějovice
vyvolávací cena 23 400,-
Jedná se o dražbu spoluvlastnického podílu o velikosti id. 1/2
na nemovité věci - pozemku p.č. 142/2 - zahrada, o výměře
136 m², v k.ú. Hůrky u Lišova, obec Lišov, okres České
Budějovice, který je situován v okrajové, zastavěné části města
Lišov, v místní části Hůrky. Dle platného územního plánu města
Lišov je pozemek zahrnut v plochách jako: „BRU - plochy
bydlení v rodinných usedlostech“.

Dražba se koná prostřednictvím dražebního portálu
www.drazby-exekutori.cz dne 4. 3. 2021.

Veškeré podrobné informace k jednotlivým dražbám (včetně znaleckého posudku, fotodokumentace a dražební vyhlášky) lze nalézt na výše uvedených
dražebních portálech, kdy pro vyhledání použijte název dražby.

Dražba zahrady v obci Česká Skalice,
okres Náchod
Jedná se o dražbu pozemku p.č. 1469/15 - zahrada, o výměře
393 m², v k.ú. Česká Skalice, obec Česká Skalice, okres
Náchod, který je situován v okrajové, zastavěné části města
Česká Skalice. Předmětem dražby je dále spoluvlastnický podíl
o velikosti id. 1/17 na pozemku p.č. 1469/3, trvalý travní porost,
o výměře 292 m², v k.ú. Česká Skalice, obec Česká Skalice,
okres Náchod.

Dražba se koná prostřednictvím dražebního portálu
www.drazby-exekutori.cz dne 10. 2. 2021.

Dražba podílu id. 1/2 na areálu v obci Kopidlno,
okres Jičín
Jedná se o dražbu spoluvlastnického podílu o velikosti
id. 1/2 na nemovitých věcech, které tvoří jednotný funkční
celek. Areál se sestává mj. z objektu č.p. 638 představující
ubytovací zařízení. Jedná se o dřevěný, montovaný objekt
se dvěma nadzemními podlažími. Původní stáří objektu
je dle dostupných podkladových materiálů z roku 1988.
V areálu se nachází rozestavěný zděný rodinný dům.
Objekt je napojen na inženýrské sítě: elektro, hloubková
kanalizace, obecní vodovod, plynové vedení, vlastní studnu,
žumpu. Dále je součástí areálu kotelna a hasičská zbrojnice.

Dražba se koná prostřednictvím dražebního portálu
www.drazby-exekutori.cz dne 16. 2. 2021.

Dražba bytové jednotky 2+1 v obci Vejprty,
okres Chomutov
Jedná se o dražbu bytové jednotky č. 90/1 v budově č.p. 90,
v obci Vejprty, včetně spoluvlastnického podílu ke společným
částem domu a pozemku v rozsahu 552/5862, která se nachází
v I. nadzemním podlaží zděného, podsklepeného, netypového,
bytového domu celkem se třemi nadzemními podlažími
a obytným podkrovím, na ulici Na Příkopech. Bytový dům je
napojen na elektro, veřejný vodovodní řad, hloubkovou kanalizaci
aplynové vedení.Dledostupnýchúdajůbyl objekt pravděpodobně
původně postaven před více jak 100 lety. Bytová jednotka je
dispozičně řešena jako 2+1 s kompletním sociálním zázemím.

Dražba se koná prostřednictvím dražebního portálu
www.drazby-exekutori.cz dne 17. 2. 2021.

VYVOLÁVACÍ
CENA

83 400,-

Mgr. Marcel Kubis, Exekutorský úřad Šumperk

Dražba podílu id. 1/2 na areálu v obci Kopidlno, 

VYVOLÁVACÍ
CENA

1 066 700,-

Dražba bytové jednotky 2+1 v obci Vejprty, 

VYVOLÁVACÍ
CENA

470 000,-

Dražba bytové jednotky 3+1 v obci Vintířov, 

VYVOLÁVACÍ
CENA

333 400,-

VYVOLÁVACÍ
CENA

285 700,-

VYVOLÁVACÍ
CENA

146 000,-

INZERCE
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1. krmivo pro koně
2. žádný počet
3. požáry
4. paní

5. samice berana
6. dolní končetina
7. protiklad
8. švédská hud. skupina

„Ty jsi
ale pěkně
velký vir!“

HEDVIKA MALIŇÁKOVÁ
Facebook

Luštěnka

Počasí
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ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.05 Příběhy slavných... Jiří
Wimmer

17.00 Bydlet jako... single
17.30 AZ-kvíz
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Kukačky (4/13)
21.05 13. komnata J. Jackuliaka
21.35 Všechnopárty
22.30 Profesionálové
23.25 Kriminalista
00.25 AZ-kvíz
00.50 Toulavá kamera
01.20 Objektiv
01.50 Banánové rybičky
02.30 Dobré ráno
05.00 Hobby naší doby

16.40 Hranice v srdci (4/16)
17.10 Sousedé
17.40 Fotbal: FKMladáBoleslav –

SK Sigma Olomouc
20.20 Zázračná planeta: Špioni

na sněhu
21.15 Bílá královna (4/10)
22.20 Fargo II (7/10)
23.15 Fargo II (8/10)
00.15 Dveře dokořán
02.10 Poslední tajemství třetí

říše II
03.00 Krásy evropského pobřeží
03.10 Matkou po třicítce
03.35 Stopy, fakta, tajemství
04.05 Hranice dokořán – Roz-

mówki polsko-czeskie
04.30 Ztracené adresy
04.50 Evropa dnes

16.00 Mentalista V (22)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.25 Co na to Češi
18.25 Ulice (3980)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Rychlí a zběsilí

Akční film (USA, 2009)
22.20 Bláznivá dovolená

Dobrodružná komedie (USA,
2015)

00.10 Mentalista V (21)
01.00 Mentalista V (22)
01.45 Castle na zabití V (14)
02.25 Malý Sheldon (5, 6)
03.15 Co na to Češi
03.55 Ordinace v růžové za-

hradě 2 (873)

15.25 Námořní vyšetřovací
služba X (19)

16.25 Policie v akci
17.25 Krimi zprávy
17.50 Prostřeno!
18.55 HLAVNÍ ZPRÁVY
19.40 Sport
19.55 SHOWTIME
20.15 Milionář mezi námi
21.30 Discopříběh

Hudební komedie (ČR, 1987)
23.25 Policie v akci
00.20 Námořní vyšetřovací

služba X (19)
01.05 Policie Hamburk VIII (13)
02.00 Policie Hamburk VIII (14)
02.55 Prostřeno!
03.50 Jak se staví sen
05.25 Pohoda u krbu

06.00 Ranní fresh
09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
13.00 Top 3 Óčko Chart
13.20 Óčko hity
15.00 Face off
16.05 Óčko hity
17.00 Novinky

Nové klipy pěkně pohromadě
18.00 Óčko hity

Klipy nonstop
19.00 Moje desítka

Top 10 klipů podle diváka Óčka
19.50 Óčko hity

Klipy nonstop
21.00 CZ & SK

České a slovenské klipy
22.00 Party ride
1.00 Óčko flirt

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Napište svou bublinu

Teplotní rekordy: -24,0 °C (1830) 15,3 °C (2002) Bio:

DNES ZÍTRA NEDĚLE PONDĚLÍ

2/6 °C 2/6 °C -3/1 °C -2/2 °C

Sudoku

a Olomouc • Evidenční číslo MK ČR E 16400, ISSN 1211 - 7811. Distribuci zajišťuje PNS, a. s. Vychází denně v pracovních dnech. © MAFRA, a. s., 2020 nebo uvedení dodavatelé obsahu. Jakékoli užití
a šíření částí nebo celku obsahu deníku METRO (včetně jejich překladu) bez písemného svolení vydavatele je zakázáno. Vydavatelství MAFRA, a. s., je členem koncernu AGROFERT.

TV tipy
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Jan Tesař
Degustér

piva
v pivovaru.

SNĚŽENKA

Řešení sudoku

VŠECHNO BUDE
Blíží se sněmovní volby a s nimi i – slovy sira Arnolda z legen-
dárního britského seriálu Jistě, pane ministře – „sezona pod-
kuřování voličům“.
Dá se tedy očekávat, že během necelých deseti měsíců, které
nás do voleb čekají, se politici pokusí vylepšit si svůj profil
v očích voličů. Ostatně mezi takové kroky lze zařadit napří-
klad Poslaneckou sněmovnou nedávno přijaté uzákonění po-
vinných kvót na prodej domácí potravinářské produkce. Ně-
kteří z poslanců, kteří pro tento zákon hlasovali, sice zcela
otevřeně přiznali, že ví, že to je špatně, že to je v rozporu s ev-
ropským právem a že to patrně narazí. A až to skutečně nara-
zí, nedivil bych se, kdyby reagovali slovy: „To ne my, to Evrop-
ská unie.“ Mít někoho, na kohomůžete přehodit problém, se

před volbami hodí. Ono
se to teda hodí vždycky
a za každé situace, ale
před volbami to má cenu
zlata. Samozřejmě že čím
víc se bude krátit čas do
voleb, bude se snižovat
pravděpodobnost, že se
podaří dokončit celý pro-

ces přijímání zákonů včas. Zároveň to ale posílí pozici vlády,
která může různá opatření na zlepšení svého obrazu činit
mnohem flexibilněji, operativněji a i v časově mnohem těs-
nějších termínech než při standardních lhůtách legislativní-
ho procesu.
Dá se tedy očekávat, že se začnou objevovat různé návrhy na
mimořádné kompenzace vybraným skupinám. Jednou to
bude mít podobu finanční pomoci, jindy třeba materiální.
Ostatně aktuálně probíhající diskuse o zavedení povinnosti
nosit na určitých místech respirátory FFP2 naznačuje, co by
se mohlo ještě do voleb objevit v poštovních schránkách jako
pozdrav od vlády.

Honzík Rydl
Investor, to
zahrnuje
všechno.

Marcela Sochová
Mým snem

je být zdravotní
sestrou.

Jaké je vaše vysněné povolání?

Anketa

Ekologické
a chytré řešení
Za blahé paměti ČKD Tat-
ra Smíchov (dříve Ringhof-
ferovy závody, a. s.) byly
všechny tramvaje, co se
vyrobily, přepravovány vý-
hradně po železnici, ekolo-
gicky příznivou dopravou.
Dosud můžeme spatřit na-
kládací tramvajovou ram-
pu před stanicí Praha-Zli-
čín, která byla používána
pro přepravu tramvají po
železnici. V současné
době, kdy se v celé Evropě
skloňuje převedení pře-
pravy zpět k železnici, se
tramvaje z Prahy přepra-
vují pouze kamiony. Ano,
světlé výjimky jsou, asi
před třemi lety se jedna
tramvaj zkušebně přepra-
vovala po železnici, a tím
to opět skončilo. Kde je
chyba? V předraženém do-
vozném ČD Cargo? Nebo
někde jinde? Hlavně že se
zakazuje topit v Praze
uhlím, ale kamiony neva-
dí nikdy.

MARTIN KUBÍK, PRAHA 4

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Dopisy a vzkazy

Komiks. www.spejbl-hurvinek.cz

„Souprava tyristorek 8053+8063 pod vedením řidiče Davida vjíždí
do tramvajové splítky na Malé Straně,“ líčí@czech_transport.
Díky i za tagy #tram #t3 #bahn #rail #prag #praga #praha
#t3m2dvc #tyristorka #t3m #pragspotting #tramspotter
#tramspotter #splitka #linka22 #malastrana.

@mojemetro

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání, výzvu,
básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte s hashtagem
#METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat i jako zprávu přes
Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz. Váš výtvor dáme do novin!

Řešení luštěnky

Sloupek

PETR JUST
POLITOLOG
METROPOLITNÍ UNIVERZITA PRAHA

Citát

Mít někoho, na koho
můžete přehodit
problém, se před
volbami hodí.
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Dopady pandemie covid-19 se
odráží na počtu vozů, které spo-
lečnost Škoda Auto vyrobila ve
svých českých závodech. Na-
vzdory přerušení výroby na 39
dní sjelo v závodech Mladá Bo-
leslav a Kvasiny z linky více než
750 000 vozů. Jedničkou byl s po-
čtem 187 000 vyrobených vozů
model Škoda Octavia. Koncem
listopadu byla v Mladé Boleslavi
na nejmodernější montážní lin-
ce, kde se primárně vyrábí model
Octavia, zahájena sériová výroba
modelu Škoda Enyaq iV s čistě ba-
teriovým elektrickým pohonem.
Automobilka kromě toho vyrá-
běla také motory, nápravy, karo-
serie, převodovky a vysokonapě-

ťové akumulátory. Automobilka
v uplynulém roce vyrobila 411 000
motorů, 383 000 manuálních pře-
vodovek typů MQ200 a MQ100,
76 000 vysokonapěťových trakč-
ních akumulátorů a 1 511 000
náprav. Do výroby nového mode-
lu Enyaq iV, která byla zahájena
koncem listopadu, investovala
automobilka 32 milionů eur. Na
montážní lince bude denně vyro-
beno 250 až 350 těchto SUV s čistě
elektrickým pohonem. Do nové
obráběcí linky pro ultra jemnou
povrchovou úpravu bloků nových
tříválcových motorů EVO řady
EA211 plazmou investovala spo-
lečnost Škoda Auto zhruba 29 mi-
lionů eur.

Škoda Auto v roce 2020

Nový Peugeot e-Expert byl zvolen
Mezinárodní dodávkou roku 2021.
Nový e-Expert je šestým vozem
Peugeotu korunovaným prestižní
trofejí International Van of the
Year od jejího vzniku v roce 1992.
Novinka přináší řešení v mnoha
různých situacích a svým uživate-
lům poskytuje praktický pracovní
prostor, nejmodernější palubní
technologie a výrazný design. Se
svým 100% elektrickým motorem
umožňuje vjezd do městských
center, kde platí ekologická ome-
zení, a představuje tak novou na-
bídku v segmentu kompaktních
furgonů. Nový Peugeot e-Expert je
dokonalým příkladem „power of

choice“, nabízí: 2 úrovně dojezdu,
dle protokolu WLTP až 330 km; 3
délky (L1, L2 a L3); hmotnost přívě-
su až 1000 kg a užitečné zatížení
až 1275 kg; objem nákladového
prostoru shodný s verzí se spa-
lovacím motorem, až 6,6 m³. Má
všechny vlastnosti vozu Peugeot
Expert bez jakýchkoliv kompro-
misů, a navíc vykazuje nulové
emise.

Maš

DODÁVKA ROKU 2021

Prcek,
co mástyl

Maš

foto: Metro archiv



Po 20 letech se do nabídky znač-
ky Suzuki vrací model s karoserií
kombi. Je jím nová řada Swace,
která jako první Suzuki nabízí hyb-
ridní pohon s možností jízdy čistě
na elektřinu. Kombi Swace je rozší-
řením značky Suzuki novým smě-
rem. Pestrou paletu kompaktních
vozů, crossoverů a SUV doplňuje
klasické rodinné kombi. S délkou
4655 mm je Swace nejdelším vo-
zem značky Suzuki, základní ob-
jem zavazadlového prostoru 596
litrů je v rámci modelové nabídky
Suzuki rekordní a řadí se k největ-
ším i v daném segmentu. Swace je
dodáván výhradně s hybridním po-
honem. Atmosférický benzinový
motor o objemu 1,8 l pracuje v At-
kinsonově cyklu a dosahuje 72 kW
a 142 Nm, výkonný elektromotor
poskytuje až 53 kW a 163 Nm.
Díky baterii s kapacitou 3,6 Ah
dokáže Swace jet i čistě na elek-
třinu. V rámci předprodeje bude
na český trh dodáno prvních 12
kusů v obou úrovních výbavy. Pro
český trh jsou určeny dvě úrovně
výbavy. Dostupnější Premium mů-
žete objednat za 610 900 Kč. Zahá-
jení standardního prodeje se v tuto
chvíli očekává v druhé polovině
roku 2021. Dalšímmodelem, jehož
předprodej byl již zahájen koncem

roku 2020 a který letos rozšíří na-
bídku automobilky Suzuki, je nové
SUV Across, které se zařadí na vr-
chol modelové řady. Stejně jako
u modelu Swace se zahájení stan-
dardního prodeje očekává nejdříve
v druhé polovině roku 2021. Across
je dalším modelem značky, který
kombinuje pohon benzinového
motoru s elektromotory a mož-
ností dobíjení baterie ze zásuvky.
Spalovací motor o objemu 2,5 lit-
ru poskytuje 136 kW a 227 Nm,
pohon kol ale přímo obstaráva-
jí dva elektromotory: přední se
134 kW a 270 Nm, zadní se 40 kW
a 121 Nm. Celkový systémový vý-
kon je 226 kW. Navzdory baterii
s vysokou kapacitou má Across za-
vazadlový prostor o objemu 490 lit-
rů, standardem je pohon všech kol.
Cena jediné pro český trh aktuálně
dostupné specifikace je stanovena
na 1 399 900 Kč. Jedná se o nejvyšší
stupeň výbavy.

Maš

Dacia Sandero a Sande-
ro Stepway dorazily
na český trh. Zejmé-
na mezi soukromou
klientelou jsou tyto
modely velmi oče-
kávanými novinkami.
Oba modely jsou dlouho-
době vzorem chytrého nákupu
automobilu. Jeho konstruktéři se
nyní více než kdy jindy soustředili
na skutečné potřeby svých zákaz-
níků. Výsledkem jsou jednodu-
ché, prostorné a hlavně spolehlivé
vozy za nepřekonatelnou cenu.
V novém podání dokonce i velmi
designově provedené. Nejprodáva-
nější soukromý vůz v Evropě mů-
žete mít jak v klasickém provede-
ní hatchback, tak i jako oblíbený
městský crossover v podobě verze
Stepway. Obě novinky jsou posta-
veny na nové modulární platfor-
mě CMF a nabízejí znatelně vyšší
úroveň výbavy, aktivní i pasivní
bezpečnosti a také nové pohony
včetně dvoupalivového benzin/
LPG, v nabídce nechybí ani nová

automatická převodov-
ka CVT a zcela nová
manuální 6rychlost-
ní převodovka. Příď
a záď zdůrazňuje
nový světelný LED

podpis Dacie ve tvaru
Y. LED světlomety stan-

dardně disponují světelným
senzorem, bez ohledu na úroveň
výbavy. V nabídce nechybí napří-
klad nová automatická klimatizace
s digitálním zobrazením, vyhříva-
ná přední sedadla (od dubna 2021),
handsfree karta včetně dálkového
otevírání zavazadlového prostoru,
elektrická parkovací brzda, parko-
vací kamera, systém hlídání mrt-
vého úhlu, bezdrátové zrcadlení
chytrého telefonu nebo nouzové
volání E-CALL v případě neho-
dy. Nové Sandero začíná na ceně
239 900 Kč, Sandero Stepway pak
na 304 900 Kč.

Text: Maš
Foto: Dacia ČR / Tomáš Devera,

Metro archiv
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Kombík Suzuki Swace
a SUV Across
v předprodeji

Dacia Sandero
a Sandero Stepway

již kmání

Mercedes-Benz – nejúspěšnější prémiovka v ČR
Mercedes-Benz se v roce 2020 stal
nejúspěšnější prémiovou znač-
kou v České republice. Již počtvr-
té v řadě se také umístil mezi 10
nejžádanějšími výrobci na našem
trhu. Celkem bylo v roce 2020
v České republice registrováno

7023 vozů značky Mercedes-Benz
a firma díky tomu opět zvýšila svůj
tržní podíl na historicky rekordní
hodnotu 3,46 %. Mercedes-Benz
upevnil svoji pozici číslo 1 mezi
prémiovými výrobci, v absolutním
pořadí dosáhl zlepšení o jednu po-

zici a obsadil devátou příčku. Stutt-
gartská automobilka vykázala na
českém trhu pokles 4,08 %, celkový
trh s novými osobními automobi-
ly v České republice vloni poklesl
v důsledku pandemie nemoci co-
vid-19 o 18,78 %. Na vynikajícím

odbytu automobilů Mercedes-Benz
se podílely zejména populární tří-
da E a zcela nová generace SUV
GLE a GLS. Model GLE se za rok
2020 v České republice stal díky
registraci 1052 vozů vůbec nejžá-
danějším Mercedes-Benzem. Maš
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Přeplňovaný litr je vedle slabších
motorizací velmi příjemným osvě-
žením a dává sportovně střižené
i10 opravdovou šťávu. Tenhle
prcek se nezdá, ale 100koňovýmo-
tor s točivým momentem 172 Nm
a samozřejmě nízká hmotnost
z něj dělají zábavné auto, se kte-
rým se nejen ve městě budete
cítit jako ryba ve vodě. Přitom se
nemusíte bát, že svou mrštnost
zaplatíte u stojanu s benzinem,
naopak naše celotýdenní spotřeba
se ustálila na 6,1 litru, ve městě
jsme se nepřehoupli přes 7 litrů

a okresky jsme si užívali se spotře-
bou od 4 do 5,5 litru dle stylu jíz-
dy. Speciální pochvalu si zaslouží
velká a přehledná zrcátka. Jediné,
co nás opravdu štvalo, byl asistent
pro vedení v jízdních
pruzích LKA, který
jsme museli stá-
le po každém
nastartování
ručně vypí-
nat. Neba-
vilo nás se
n e u s t á l e
přetahovat

s autem o volant a zejména v ob-
dobí, kdy je povrch vozovky kluz-
ký, tento systém nepovažujeme
za nic bezpečného a nechápeme,
proč se řidič nemůže sám rozhod-
nout, zda ho chce, nebo nechce
využívat. Jinak jsme si neměli na
co stěžovat a v naší i10 nám nic
nechybělo, výbava je opravdu vel-
mi vstřícná a nabízí prvky, které

jsou v dané
třídě málo ví-

dané, jen namát-
kou zmiňme třeba

automatické přepínání
dálkových světel, couvací ka-

meru nebo systém rozpoznávání
dopravních značek. Nejvíce jsme
v tomto období oceňovali vyhří-
vaný volant a vyhřívání sedaček
řidiče a spolujezdce.
Jsme přesvědčeni, že model i10
má velmi dobře našlápnuto, aby
se v prodejních příčkách v dané
kategorii držel na prvních mís-

tech, a možná brzy obsadí i pozici
nejprodávanějšího malého vozu.
Díky své velké nabídce výbav a ši-
rokému cenovému rozpětí umí
totiž model i10 uspokojit snad ka-
ždého zájemce o vůz v dané kate-
gorii. A novinka N-Line by mohla
zaujmout i mladší ročníky, které
chtějí stylovější a sportovnější
vzhled nejnovější technologie

a motor, se kterým se nebudou
nudit, to vše ve verzi N-Line také
najdou.
Model i10 začíná s motorem 1.0i
s výbavou Start na akční ceně
229 990 Kč, varianta N-Line pak za-
číná s akční cenou a motorem 1.2i
na 339 990 Kč, v případě přeplňo-
vaného motoru 1.0 T-GDI je akční
cena stanovena na 369 990 Kč,
všechny motorizace jsou spojeny
s manuální pětistupňovou převo-
dovkou.

Text: Martin Štěrba
Foto: Metro archiv

Zatímco Škoda Auto segment malých městských vozů nebo chcete-li prcků a ma-
lých nákupních tašek opouští a model Citigo, lídra segmentu v ČR, již nenabízí,
automobilka Hyundai se dané kategorie evidentně nebojí a snaží se z pomyslného
koláče ukousnout co největší sousto. Možná proto svou loňskou úspěšnou novinku
i10 ještě přiostřila v podobě sportovně střižené verze N-Line. Ta překvapivě nena-
bídne jen sportovnější vzhled, jak tomu často u verzí N-Line bývá, a přidává také
novou pohonnou jednotku v podobě přeplňovaného litrového motoru 1.0 T-GDI
s výkonem 73 kW (100 k), která je v nabídce výhradně pro verzi N-Line, zatímco
u ostatních výbav jsou k dispozici jen atmosférický tříválec 1.0i (67 k) a čtyřválec
1.2i ( 84 k), ten také tvoří základní motorizaci pro řadu i10 N-Line.

Prcek,
co má styl

Hyundai i10 N-Line



Ostatní
• Starož. nábytek a velkou
KNIŽNÍ POZŮSTALOST koupím
za solidní cenu. Knihovnu,
křesla, stolek, lampu, zajím.
obraz aj. pro styl. čítárnu.
T: 603478873 231132

Byty - poptávka

• Lékařka koupí byt v Praze v
jakémkoliv stavu. Okamžitá
platba v hotovosti. Tel/Sms:
773109561. Rk nevolat.230823

• Koupím byt kdekoliv v Pra-
ze, dám okamžitou zálohu,
platba hotově, právní záleži-
tosti vyřídím. Stav nerozhodu-
je. RK nevolat. tel. 234095720,
720539665230913

Pronájmy - nabídka
• Nabízíme apartmán s tera-
sou a chalupu se zahradou na
Šumavě s možností parkování
na uzavřeném pozemku ke
krátkodobému pronájmu.
Více na t.: 603241750230961

Práce - nabídka
• Získej náhradu 1.400 Kč na
ruku za dvě hodiny. Staň se hr-
dým dárcem krevní plazmy v
Amber Plasma. Více na
www.amberplasma.com
tel: 220513160 228432

• ZŠ Praha 9 - Čakovice hledá
vychovatele/ku do ŠD na 1/2
úvazek. Nástup 1. březen
2021. Váš životopis zasílejte
prosím na email:
ty.matejickova@gmail.com.230591

• Bezpečnostní agentura při-
jme pracovníky ostrahy OZP a
OZZ pro ostrahu a recepční
služby pro objekt na Praze 1 -
Na Příkopech, směnný provoz,
Po - Pá. Mzda 110 - 130
Kč/hod. Požadujeme profesní
certifikát kvalifikace Strážný,
výpis z rejstříku trestů. Kon-
takt: 602157032 p. Stanley.230996

• Přijmeme na dohodu a dlou-
hodobou výpomoc při výrobě
transformátorů muže nejlépe
zručného důchodce - elektro-
mechanika nebo strojaře.
Naše firma sídlí v Praze 4 blíz-
ko stanice metra Budějovická.
Telefon: 241445503,
e-mail: temar@volny.cz231001

• Hledáme snaživou sympatic-
kou slečnu do týmu rest. THE
WILD CHICKEN, Milady Horá-
kové, Praha 7. Informace na-
jdete na naši FB nebo Instagra-
mové stránce. 231070

Seznámení
• Muž 45 nekuřák bez závaz-
ku vyšší štíhlé postavy hledá
dívku od 20 do 30 let s dobrým
srdcema chutí žít rodinným ži-
votem. Máš odvahu? Roman
721303603231022

Starožitnosti

• Sběratel koupí staré perské
koberce, obrazy a starožitný
nábytek, porcelán, sklo a staré
pohledy. Tel.: 602218721 230533

• VYKOUPÍME KNIHY, odveze-
me vše. Koupíme také gramo-
desky, sklo a obrazy. Platíme
hotově a ihned.
Tel. 603147191230871

Hobby - poptávka
• Filatelie Palmovka koupí
sbírky známek, starých pohled-
nic,mincí, vyznamenání a ban-
kovek. Přijedeme, oceníme.
Tel.: 734105589, prodejna
284824040.229559

• Koupím z pozůstalosti deč-
ky, nábytek, staré kožichy, ob-
razy, kabelky, bižuterii, odzna-
ky, mince, knihy, porcelán,
oděvy, housle atd.
Tel. 608221020230545

Nemovitosti - poptávka

• IHNED VYKOUPÍME Váš byt,
rodinný dům, činž. dům, poze-
mek. Hotovost do 3 dnů. Vyře-
šíme cokoli – privatizaci, práv-
ní vadu, dluhy, exekuce.
800662222.230426

Knihy a časopisy

Pronájmy - poptávka
• Hledám dlouhodobý proná-
jem bytu pro 2 os. - menší do
14 tis, větší do 18 tis. Potřebu-
ji: centrum do 30 min., čisto,
dobrý stav. RK nevolat.
605845088.230277

POPTÁVKA CHATA HORY
koupím chatu /chalupu/

stavební pozemek na horách
či blízko hor - Krkonoše,

Orlické, Jizerky nebo Šumava.
Na stavu nezáleží, spíše na místě.

Tel: 773 117 381

POPTÁVKA BYTU
koupím byt na horách či blízko hor
- Šumava, Krkonoše, nebo Jizerky.

Na stavu nezáleží.
Děkuji za nabídky.
Tel: 773 117 381

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

JURIS REAL, spol. s r.o.
nabízí přímý výkup,
zprostředkování
prodeje, dražbu
nebo aukci.

A to za nejvyšší
možnou tržní cenu.

Před prodejem
vyřešíme právní vady,

dluhy, exekuce.
Možnost okamžité
výplaty zálohy.

T 3
www.prodejtojinak.cz

Volejte zdarma
800 22 33 88

KOUPÍM BYT
V PRAZE

jako investici pro děti, právní
vady, dluhy nejsou překážkou.

V bytě můžete dále bydlet. Platba
ihned. Realitní kanceláře prosím

nevolat. Tel.: 601 522 292

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

KOUPÍM
CHATU

Hledám ke koupi chatu, chalupu
do 50 km od Prahy. Stav nerozho-
duje. Předem děkuji za nabídku.

Tel.: 725 911 070

KOUPÍM DŮM
NEBO POZEMEK

v Praze a okolí. Právní vady ne-
vadí. Financování mám zajištěno.

RK-nevolat. Tel.: 725 719 745

Práce v ostraze
po celé Praze

Volejte zdarma: 800 111 112

Náborový příspěvek
pro ID nebo OZZ
až 15.000 Kč

Požadujeme invalidní

důchod.

Mzda od 100 Kč/hod.

Nabízíme náborový

příspěvek 10.000 Kč,

vyplácíme denně.

HLEDÁME ZAMĚSTNANCE

NA POZICE:

RECEPCE
AOSTRAHA

Tel.: 800 888 440
(bezplatná linka)

PŘÍJMEME BRIGÁDNÍKY
na pozici kontrolního
pracovníka / asistenta

- úvazek 25 hodinměsíčně
- hodinovámzda 100 – 150 Kč
- nástup ihned

Pozice vhodná i pro starobní
důchodce

Více informací na:
602 400 705

Karelmaly94@seznam.cz

ZŠaMŠChelčického,
Praha3, přijme

KVALIFIKOVANOU
UČITELKUMŠ

na odloučené pracoviště
pro 2-3leté děti.

Uvítáme i zdravotní sestru,
kterábudeochotnádoplnit si

pedagogické vzdělání.

Nabízíme práci na plný úvazek
v příjemném kolektivu, očekáváme
kreativní přístup a vlídné chování

k dětem.

Nabídky se strukturovaným
životopisem zasílejte na

e-mail: skolka@chelcickeho.cz

Čerpací stanice TOMEGAS
Černý Most – Praha 9, Velké Přílepy

přijme:

17 000 – 18 000 Kč/měsíc
pouze pro zájemce

s inval. důchodem/ZPS
Tel.: p. Dubský 727 871 595

OBSLUHU NA HPP

Hledáme instalatéra/topenáře.
Požadujeme

manuální zručnost a spolehlivost.
Práce po Praze s nástupem IHNED.
info@havlintzb.cz | 602 396 662

Věrnostníkarty
akupónyvmobilu
DEJTE PLASTU SBOHEM
KARTU SI PŘIDÁTE ZA 10 VTEŘIN
UŠETŘÍTE SE STOVKAMI SLEV A KUPONŮ

Finance - nabídka
• Vyplatíme Vaše dluhy, zásta-
vy, exekuce! Vykoupíme Vaší
nemovitost! Peníze vyplatíme
ihned! V nemovitosti můžete i
nadále bydlet!
Tel.: 731911992. 230969

Nemovitosti - nabídka

Naši milíčtenáři,prosíme,do košenepatříme!

Naši milí čtenáři, prosíme, do koše nepatříme!

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178

POZNEJTE PRAHU ZE SEDLA!
KOLOBLOG

VÁS ZAVEZE NA
NEJZAJÍMAVĚJŠÍ MÍSTA.
ČTĚTE NAMETRO.CZ
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Hynek končí kvůli oslavě
Ředitel a člen představenstva fotbalových Teplic Petr Hy-
nek (na snímku) rezignuje na své funkce poté, co navští-
vil narozeninovou oslavu podnikatele a bývalého vlivné-
ho politika ČSSD Petra Bendy. Hynek svou účast na akci
v teplickém hotelu, která znamenala porušení vládních
nařízení proti šíření koronaviru, označil za chybu. MAFRA

Mezinárodním federacím
v olympijských sportech ne-
hrozí krach, i kdyby nastala
krajní varianta a olympijské
hry v Tokiu bymusely být zru-
šeny. Tím by svazy přišly o pří-
jmy ve výši milionů dolarů,
které jim vyplácí Mezinárodní
olympijský výbor. Už loni se
kvůli odložení her musely vy-
rovnat s tím, že se očekáva-
ných peněz nedočkaly. Asocia-
ce sdružující mezinárodní fe-
derace sportů v programu let-
ní olympiády (ASOIF) stejně
jako MOV a japonští pořadate-
lé počítá s hrami v Tokiu, ačko-
li se pandemie koronaviru ne-
uklidňuje. „Ale kdyby došlo
na nejhorší, federace by samo-
zřejmě trpěly. Nějaké výdaje

by musely škrtnout. Ale ne-
zbankrotovaly by,“ řekl výkon-
ný ředitel ASOIF Andrew
Ryan. Výše podílu na pří-
jmech je daná popularitou jed-
notlivých sportů. Ty jsou roz-
děleny do pěti skupin. Ty nej-
větší jako atletika, gymnasti-
ka nebo plavání dostávají od
MOV zhruba 40 milionů dola-
rů (860 milionů korun), ty nej-
menší jako moderní pětiboj,
golf nebo sedmičkové ragby
by měly obdržet 14 milionů
dolarů (300 milionů korun).
S těmito příjmy federace počí-
taly už loni, ale nedostaly je,
protože se OH nekonaly. MOV
jimmísto toho nabídl bezúroč-
nou půjčku. Využila ji jenom
polovina z 28 federací. ČTK

Fotbalová Fortuna
liga uzavře první
polovinu soutěže.

V rychlém sledu pokračuje
nejvyšší fotbalová soutěž. Po
středečních dohrávkách, kdy
mají všechny týmy odehráno
šestnáct zápasů, začíná už
dnes 17. ligové kolo.
Od 18 hodin přivítá trápící

se Mladá Boleslav Sigmu Olo-
mouc. Středočeši nevyhráli
už osm kol za sebou. Navíc
Hanáci právě v Boleslavi vy-
hráli třikrát za sebou.
„Očekávám, že letošní her-

ní zlepšení, patrné ve dvou
odehraných ligových mistrá-
cích, se konečně na třetí po-
kus už projeví i výsledkově,“
řekl trenér Středočechů Ka-
rel Jarolím.
O víkendu bude živo hlav-

ně v Praze. Nováček z Pardu-
bic, který hraje domácí zápa-

sy v Ďolíčku, zde přivítá od
16 hodin Příbram. „Je to důle-
žitý zápas, protože jde o sou-
peře, který je v dolní polovi-
ně tabulky. A pokud chceme
hrát lepší střed nebo být ještě
výš, musíme sobotní zápas
zvládnout,“ zmínil před sou-
bojem pro klubový web kouč
Pardubic Jaroslav Novotný.
Bohemians Praha 1905 se

představí o dvě a půl hodiny
později na hřišti aktuálně tře-
tí Sparty v malém pražském
derby. V minulém ligovém
ročníku Sparta dvakrát nad
klokany vyhrála, doma do-
konce jednoznačně 4:0.
Bohemians jsou v tabulce

až třináctí a ve středu jen re-
mizovali s Opavou 0:0. V le-
tošním kalendářním roce ješ-
tě nevyhráli a ze tří zápasů
dali jen dva góly. „Musíme se
soustředit na další zápasy,
aby nám to tam padalo, a dál
makat,“ uvedl po utkání
s Opavou záložník Bohemky
Roman Květ.

Šlágr kola přijde na řadu
v neděli. První Slavia hostí od
18.30 druhý Jablonec. „Čeká
nás důležitý zápas, ve kterém
chceme zvítězit, tak doufám,
že se nám to povede,“ prohlá-
sil útočník Slavie Jan Kuchta,
který dal při středeční výhře
Pražanů ve Zlíně 6:2 hattrick.
Ostrava přivítá Plzeň

a musí přijmout opatření,
aby se neopakoval incident
ze středy, kdy kdosi rasistic-
ky urážel hráče Liberce. PUR

OH. Sportovní svět
by zrušení přežil Čeští fotbalisté do 21 let se

v kvalifikaci o postup na mis-
trovství Evropy 2023 utkají ve
skupině G s Anglií, Slovin-
skem, Albánií, Kosovem a An-
dorrou. Určil to los ve švýcar-
ském Nyonu. Lvíčata boj o po-
stup na příští šampionát v Ru-
munsku a Gruzii rozehrají na
podzim. V březnu Češi vstou-
pí do letošního ME, které hos-
tí Maďarsko a Slovinsko. ČTK

Norsko se uzavírá
Kvůli koronaviru se ne-
uskuteční v Lillehammeru
závody Světového poháru
v severské kombinaci
mužů a žen a skokanek
na lyžích. Závodit se zde
mělo od 12. do 14. února.
Norsko ode dneška v boji
s novou mutací viru uzaví-
rá pro cizince své hranice.

Amatéři virtuálně
Amatérští běžci na lyžích
se kvůli koronaviru na
start letošního 54. ročníku
Jizerské padesátky nepo-
staví. Více než pět tisíc při-
hlášených lyžařů může bě-
žet alespoň takzvaný vir-
tuální závod. Každý si sám
kdekoli změří trasu i čas,
podle toho vznikne pořadí.

Zbytečné hlasy?
Basketbalová NBA spustila
hlasování pro zahajovací
sestavu Utkání hvězd,
i když zatím není jasné,
zda se exhibice letos usku-
teční. Vedení soutěže chce
zařazením do sestavy oce-
nit nejlepší hráče ligy.
O podobě potenciálního
All-Star Game se jedná.

Korupci potvrdili
Nezávislá komise pověře-
ná Mezinárodní biatlono-
vou unií potvrdila, že za ve-
dení předchozího preziden-
ta Anderse Besseberga se
na nejvyšších místech orga-
nizace objevovala systema-
tická korupce a neetické
jednání. Šlo o ochranu Rus-
ka v dopingových kauzách.

Němec do Sparty
Hokejový obránce Ondřej
Němec se stal novou posi-
lou extraligové Sparty.
S Pražany se šestatřicetile-
tý mistr světa dohodl na
smlouvě do konce sezony.
Němec nedávno skončil
v Kometě Brno. Sparta vy-
světluje jeho angažování
aktuální marodkou. ČTK

Nová sezona zná termíny

Příští sezona první fotbalové
ligy začne 24. a 25. července.

● Podzim bude mít 19 kol
a skončí v neděli 19. prosin-
ce. Jaro začne o prvním úno-
rovém víkendu a poslední
kolo nadstavbové skupiny
se odehraje 21. května 2022.
Liga se vrátí k 16 týmům.

Ledecká a devět dalších
Ester Ledecká (na snímku) a Martina Dubovská budou
hlavními hvězdami českého týmu na únorovém mistrov-
ství světa ve sjezdovém lyžování. V nominaci na šampio-
nát v italské Cortině d’Ampezzo je deset závodníků. Ten-
to počet se ale může rozšířit o další dva, kteří jsou zatím
na pozici náhradníků. Mistrovství světa je na programu
od 7. do 21. února. Z žen jedou kromě Ledecká a Dubov-
ské ještě Gabriela Capová, Tereza Nová, Elese Sommero-
vá a Zazie Humlová, z mužů pak čtveřice Kryštof Krýzl,
Ondřej Berndt, Jan Zabystřan a Tomáš Klinský. AP

Fotbal. Lvíčata
i proti Anglii

Krátce

První s druhým
či pražské derby

Číslo dne

3
Hokejisté Liberce zvítězili
v Pardubicích 2:1 a uspěli
na jejich ledě už potřetí za
sebou.




